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Europese bti 
or 29 maart 

bespreking, blz. 1216 
de heren 0. Van 

Broed, verslaggever, H. Van Wam-
beke, Minister-P. Deprez, 

bespreking, 

Voorstel van decreet van de heer P. Brey-
ne c.s. houdende aanpassing van de rege- 
ling voor de toe 	van subsidievoor- 
schotten voor de 	en volwassenen- 

(1986-1987)-Nrs. 

besPg-ekinil'iseer Bomans, 
slaggever, mevrouw 	Mees, de 
ren L. Dieridoti 7. Breyne, Minister  
P. Dewael 

Artikelsgewijze bespreidag, 61z. 1222 
- 

Interpellaties (1Ft.v.0. art; 61) 
Interpellatie van de beer W. Desaeyere  
tot de heer 	Voorzitter van de 
Vlaamse 
nister van 	 Werkérelner- 
held, tot de beer P.1,0nel, 	n- 
schapsminister van Colloar, en tot de heer 
T. Kelchtermans, Gemeensehapiminist• er  
van Onderwijs en Vorming, over het ge- 
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Inhoud
Nr. 27 Donderdag 2 april 1987

Morgenvergadering

Berichten van verhindering, blz. 1205

Onderzoek naar de taalgroep
Verdaging, blz. 1205

Voorstellen van decreet
Indiening en verwijzing, blz. 1205

Verslag
Indiening, blz. 1205

Schriftelijke vragen (R.v.O. art. 65)
Indiening, blz. 1205

Regeling van de werkzaamheden, blz.
1205

Sprekers : de heer J. Van Elewyck,
Minister J. Pede, de heren H. Schiltz,
J. De Seranno

Dringende vragen (R.v.O. art. 66.5)
Dringende vraag van de heer H. Schiltz
tot de heer P. Deprez, Gemeenschapsmi-
nister  van Externe Betrekkingen, over het
belemmeren van de verspreiding van de
brochure ,,Vlaanderen”  in het buitenland,
blz. 1206
Dringende vraag van de heer W. Luyten
tot de heer P. Dewael, Gemeenschapsmi-
nister  van Cultuur, over het jubileumfeest
van het ANZ en de houding van de BRT
ter zake, blz. 1207

Motie van orde
Coördinatie werkzaamheden van de Raad
met de Wetgevende Kamers, blz. 1208

Spreker : de heer H. Schiltz

Vragen (R.v.O. art. 66)
Vraag van de heer N. De Batselier tot de
heer G. Geens, Voorzitter van de Vlaam-
se Executieve, Gemeenscha sminister
van Economie en Werkgelegenrleid, over
de moeilijkheden in het textiel- en metaal-
bedrijf Manta te Waasmunster, blz. 1208
Vraag van de heer W. Cortois tot de heer
G. Geens, Voorzitter van de Vlaamse
Executieve, Gemeenschapsminister van
Economie en Werkgelegenheid, over de
mogelijke verdwijning van het voedings-
bedrijf Delacre te Vilvoorde, blz. 1209
Vraag van de heer H. Schiltz tot de heer
G. Geens, Voorzitter van de Vlaamse
Executieve, Gemeenschapsminister van
Economie en Werkgelegenheid, over de
betrokkenheid van de Vlaamse Gemeen-
schap bij de onderhandelingen over de
waterverdragen met Nederland, blz. 1210
Vraag van de heer L. Dhoore tot de heer
P. Akkermans, Gemeenschapsminister
van Huisvesting, over de leningen tegen
verminderde intrest aan mijnwerkers,
blz. 1210
Vraag van de heer J. Gabriels tot de heer
P. Akkermans, Gemeenschapsminister
van Huisvesting, over de renteverminde-
ring voor leningen aan mijnwerkers, blz.
1210
Vraag van de heer G. Moens tot de heer

J. Lenssens, Gemeenschapsminister van
Volksgezondheid en Leefmilieu, over de
voorwaarden tot subsidiërin  van de sa-
menwerkingsinitiatieven op e eerste lijn,cf
blz. 1211
Vraag van de heer W. Van Durme tot de
heer J. Lenssens, Gemeenschapsminister
van Volksgezondheid en Leefmilieu, over
waterverontreiniging te Eeklo en het op-
treden van OVAM ter zake, blz. 1212
Vraag van de heer L. Dhoore tot de heer
T. Kelchtermans. Gemeenschapsminister
van Onderwijs en Vorming, over de nood
aan een pedagogisch-didactisch centrum
voor onderwijs aan migrantenkinderen.
blz. 1212
Vraag van de heer J. Bosmans tot de heer
P. Deprez. Gemeenschapsminister van
Externe Betrekkin
den van door het k!

en, over het versprei-
abinet van de Minister

uitgegeven voorlichtingsbrochures via be-
paalde partijsecretariaten, blz. 1214
Vraag van de heer E. Baldewijns tot de
heer P. Deprez, Gemeenschapsminister
van Externe Betrekkingen, over de over-
stromingen in Zuid-Limburg, blz. 1214
Vraag van de heer A. Vangronsveld tot
de heer P. Dewael, Gemeenschapsminis-
ter van Cultuur, over de stiefmoederlijke
behandeling van de carnavalfolklore in
het Vlaamse cultuurbeleid, blz. 1215
Vraag van de heer F. Vandenbroucke tot
de heer P. Dewael, Gemeenschapsminis-
ter van Cultuur, over de uitbouw van het
domein De Halve Maan te Diest en de
subsidiëring ervan, blz. 1216

Ontwerp van decreet houdende goedkeu-
ring van de Internationale Overeenkomst
tot oprichting van een Euro
opgemaakt te Brussel #maart  1982

se Stichting,

- 78 (1985~1986)-Nrs. “p en 2
Algemene bcspre ’

Sprekers : &%’ t>2’“v,  den
Broeck,  ver’& H.‘Van Wam-
beke,  Ministerr&. de heer L.
Dierickx

Artikelsgewijze  B, blz. 1219

vorming
- 169 (cBMXV)-Nn.  1 tot 3
Algemene bU@‘CkÚ&  b82.  1219

S
P

rekers : de b888  F. m, ver-
s a ever, v N. ti, & he-
r$r’!....F P. Bw, -ter   .   

bruik van de software-talen in Vlaande-
ren, blz. 1225
Interpellatie van de heer J. Leclercq tot
de heer G. Geens, Voorzitter van de
Vlaamse Executieve, Gemeenschapsmi-
nister van Economie en Werkgelegen-
heid, over de overname van de NV De
Clerck door de Nederlandse onderneming
Thomassen en Drijver-Verblifa, blz. 1225
Interpellatie van de heer E. Gryp tot de
heer J. Lenssens, Gemeenschapsminister
van Volksgezondheid en Leefmilieu, over
de ernstige bedreigingen van de volksge-
zondheid door de toenemende cadmium-
vervuiling, inzonderheid in de streek van
Balen en Neerpelt, blz. 1225
Interpellatie van mevrouw M. Van Puym-
broeck tot de heer J. Lenssens, Gemeen-
scha sminister van Volksgezondheid en
Lee milieu, over het probleem van hetP
snuiven van vluchtige produkten door jon-
geren, blz. 1226

Sprekers : mevrouw M. Van Puym-
broeck, de heer W. Luyten, Minister
J. Lenssens

Regeling van de werkzaamheden, blz.
1230

Sprekers : de heer H. Schiltz, me-
vrouw M. Vogels

Nr. 28 Donderdag 2 april 1987
Middagvergadering

Berichten van verhindering, blz. 1231

Onderzoek naar de taalgroep, blz. 1231

Motie van orde
Persoonlijk feit, blz. 1231

Spreker : de heer C. Annemans

Interpellaties (R.v.O. art. 67)
Interpellatie van de heer E. Gryp tot de
heer J. Lenssens, Gemeenschapsminister
van Volksgezondheid en Leefmilieu, over
de uitreiking van een nieuwe exploitatie-
vergunning aan Phillips Petroleum te Tes-
senderlo
Interpellatie van de heer W. Desaeyere
tot de heer J. Lenssens, Gemeenschaps-
minister van Volksgezondheid en Leefmi-. .
lieu, over de uitreiking van een nieuwe
exploitatievergunning voor Phillips Petro-
leum, blz. 1232

Sprekers : de heren E. Gryp, J. Ver-
heyden, Minister J. Lenssens

Indiening van moties, blz. 1236
Interpellatie van de heer R. Swinnen tot
de heer J. Lenssens, Gemeenschapsminis-
ter van Volksgezondheid en Leefmilieu,
over het medisch schooltoezicht blz. 1236

Sprekers : de heer R. Swinnen, Minis-
ter J. Lenssens

Interpellatie van de heer G. Cardoen tot
de heer J. Lenssens, Gemeenschapsminis-
ter van Volksgezondheid en Leefmilieu,



( 

Denderwater 
1242 
	

Regeling 
1286 

over de zuivering van de Marke en de
Zenne met het oog o de drinkwatervoor-
ziening voor Zuid- upest-Brabant, het Pa-
jottenland en de regio Geraardsbergen,
blz. 1239

Sprekers : de heer C. Cardoen, Minis-
ter J. Lenssens

Interpellatie van de heer J. Caudron tot
de heer J. Lenssens, Gemeenschapsminis-
ter van Volksgezondheid en Leefmilieu,
over de gebrekkige manier waarop het
y,y2denvater zal gezuiverd worden, blz.

Sprekers : de heren J. Caudron, N.
De Batselier, Minister J. Lenssens

Ontwerp van decreet houdende goedkeu-
ring van de internationale Overeenkomst
tot oprichting van een Europese Stichting,
opgemaakt te Brussel o 29 maart 1982
- 78 (1985-1986)-Nrs.  en 2P
Hoofdelijke stemming, blz. 1247

Voorstel van decreet van de heer P. Brey-
ne C.S. houdende aanpassing van de rege-
ling voor de toekenning van subsidievoor-
schotten voor de jeugd- en volwassenen-
vorming
169 (1986-1987)-Nrs. 1 tot 3
Hoofdelijke stemming, blz. 1248

Interpellaties (R.v.O. artikel 67) (Voort-
zetting)
Interpellatie van de heer L. Hancké tot
de heer J. Lenssens, Gemeenschapsminis-
ter van Volksgezondheid en Leefmilieu
over de stortproblematiek in de Rupel-
streek. blz. 1249

Sprekers : de heren L. Hancké, E. De
Groot, H. Coveliers, Minister J. Lens-
sens

Interpellatie van de heer L. Hancké tot
de heer J . Lenssens, Gemeenschapsminis-
ter van Volksgezondheid en Leefmilieu,
over de thuisgezondheidszorg, blz. 1254

Sprekers : de heren L. Hancké, E. De
Groot, Minister J. Lenssens

Interpellatie van de heer M. Capoen tot
de heer J. Pede, Gemeenschapsminister
van Binnenlandse Aangelegenheden en
Ruimtelijke Ordening, over de beslissing
van 25 februari 1987 van de Vlaamse Exe-
cutieve inzake de aanleg van de autoweg
Pecq-Armentières, blz. 1259

Sprekers  : de heren M. Capoen, M.
Olivier, Minister J. Pede

Indiening van moties, blz. 1264
Interpellatie van de heer F. Vandenbrouc-
ke tot de heer T. Kelchtermans, Gemeen-
schapsminister van Onderwijs en Vor-
ming. over de ontwikkeling van de zoge-
naamde schakelprojecten en de aanwen-
ding van de bijkomende middelen die
door de nationale Regering ter beschik-
king worden gesteld voor de vorming van
laaggeschoolde werklozen, blz. 1265

Sprekers  : de heer F. Vandenbroucke,
Minister T. Kelchtermans

Indiening van moties, blz. 1268
Interpellatie van mevrouw N. Maes tot de
heer P. Dewael, Gemeenschapsminister
van Cultuur, over de evaluatie van de de-
creten uit de culturele sector, blz. 1269

SEf rekers : mevrouw N. Maes, de heer
. Van Rompaey, Minister P. De-

wael, de heer A. Denys
Interpellatie van de heer W. Claes tot de
heer P. Dewael, Gemeenschapsminister
van Cultuur, over de Opera voor Vlaan-
deren, blz. 1275

Sprekers : de heren W. Claes, H. Van
Rompaey, 0. Van Ooteghem, L. Die-
rickx, Minister P. Dewael

Indiening van moties, blz. 1285

van de werkzaamheden, blz.

Nr. 29 Woensdag 29 april 1988
Morgenvergadering

Berichten van verhindering, blz. 1287

Ontwerp van decreet
Indiening en verwijzing, blz. 1287

Voorstel van resolutie
Indiening en verwijzing, blz. 1287

Verslagen
Indiening, blz. 1287

Jaarverslag
Indiening, blz. 1287

Arrest van het Arbitragehof
Indiening, blz. 1287

Resolutie van het Europees Parlement,
blz. 1288

Schriftelijke vragen (R.v.O. art. 65)
Indiening, blz. 1288

Mededelingen van de Voorzitter
Wijziging in een verwijzing naar Commis-
sie, blz. 1288
Werkgroep Brussel, blz. 1288

Vraag (R.v.O. art. 66)
Vraag van de heer A. De Beul tot de heer
P. Dewael, Gemeenschapsminister van
Cultuur, over het aanmoedigen van de
vertaling van belangrijke literaire teksten
uit andere cultuurgebieden in het Neder-
lands, blz. 1288

Reglement van Orde - Aanpassingen
Bespreking, blz. 1289

Sprekers : de heren H. Suykerbuyk,
verslaggever, J. Van Elewyck, A. De-
nys, A. De Beul, G. Verhaegen, R.
Peeters, mevrouw M. Vogels

Regeling van de werkzaamheden, blz.
1312

Spreker : de heer J. Van Elewyck

Nr. 30 Woensda 29 april 1987
Mid agvergaderingtf

Berichten van verhindering, blz. 1313

Reglement van Orde - Aanpassingen
Bespreking (Voortzetting), blz. 1313

Sprekers : de heren H. Suykerbuyk,
verslaggever, A. De Beul, J. Van Ele-
wyck

Interpellaties (R.v.O. art. 67)
Interpellatie van de heer E. Gryp tot de
heer J. Lenssens, Gemeenschapsminister
van Volksgezondheid en Leefmilieu, over
de ernstige bedreiging van de volksge-
zondheid door de toenemende cadmium-
vervuiling, inzonderheid in de streek van
Balen en Neerpelt, blz. 1317

Sprekers : de heren E. Gryp, A. Van
Nevel, mevrouw N. Maes, Minister J.
Lenssens

Interpellatie van de heer A. De Beul tot
de heer J. Pede, Gemeenschapsminister
van Binnenlandse Aangelegenheden en
Ruimtelijke Ordening, over het beleid in-
zake woonuitbreidingsgebieden en stads-
vernieuwing, blz. 1323

Sprekers : de heer A. De Beul, Minis-
ter J. Pede

Ontwerp van decreet houdende oprichting
van een Fonds tot Bevordering van het
Industrieel Onderzoek in Vlaanderen
- 190 (1986-1987)-  Nrs. 1 en 2
Algemene bespreking, blz. 1327

Spreker : de heer J. Dupré

Regeling van de werkzaamheden, blz.
1328

Ontwerp van decreet houdende oprichting
van een Fonds tot Bevordering van het
Industrieel Onderzoek in Vlaanderen
- 190 (1986-1987)-Nrs.  1 en 2
Algemene bespreking (Voortzetting), blz.
1328

Sprekers : de heren N. De Batselier,
0. Van Ooteghem, J. Laverge, Minis-
ter G. Geens, de heren L. Tobback,
J. Van Elewyck, H. Schiltz

Artikelsgewijze bepreking, blz. 1334

Interpellaties (R.v.O. art. 67) (Voortzet-
ting)
Interpellatie van de heer W. Desaeyere
tot de heer G. Geens, Voorzitter van de
Vlaamse Executieve, Gemeenschapsmi-
nister  van Economie en Werkgelegen-
heid, de heer P. Dewael, Gemeenschaps-
minister van Cultuur, en de heer T. Kelch-
termans,  Gemeenschapsminister van On-
derwijs en Vorming, over het gebruik van
software-talen in Vlaanderen, blz. 1335

Sprekers : de heer W. Desaeyere, Mi-
nister T. Kelchtermans

Interpellatie van de heer L. Dhoore tot
de heer G. Geens, Voorzitter van de
Vlaamse Executieve, Gemeenschapsmi-
nister  van Economie en Werkgelegen-
heid, over mogelijke maatregelen ter be-
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Regeling 
1348 

13 

E 

GrYp 

Regeling 
1376 

ting) 

strijding van de vrouwenwerkloosheid in
Limburg, blz. 1339

Sprekers : de heer L. Dhoore, me-
vrouw M. Van Puymbroeck, de heer
W. Desaeyere, Minister G. Geens

p&w¶ van de werkzaamheden, blz.

Nr. 31 Donderdag 30 april 1987

Berichten van verhindering, blz. 1349

Interpellaties (R.v.O. art. 67)
Interpellatie van de heer H. Schiltz tot de
heer G. Geens, Voorzitter van de Vlaam-
se Executieve, Gemeenscha sminister
van Economie en WerkgelegenEeid, over
recente verklaringen van leden van de na-
tionale Regering en de uitvoering van de
akkoorden Regering-Executieven
Interpellatie van de heer J. Van Elewyck
tot de heer G. Geens, Voorzitter van de
Vlaamse Executieve, Gemeenschapsmi-
nister van Economie en Werkgelegen-
heid, over de uitvoering van het akkoord
Regering-Executieven, blz. 1349

Sprekers : de heren H. Schiltz, L.
Dhoore, J. Van Elewyck, Minister G.
Geens

Motie van Orde
Persoonlijk feit, blz. 1363

Spreker : de heer W. Desaeyere

Interpellaties (R.v.O. art. 67) (Voortzet-
Qz)
Interpellatie van de heer H. Schiltz tot de

heer G. Geens, Voorzitter van de Vlaam-
se Executieve, Gemeenscha sminister
van Economie en Werkgelegenrleid, over
recente verklaringen van leden van de na-
tionale Regering en de uitvoering van de
akkoorden Regering-Executieven
Interpellatie van de heer J. Van Elewyck
tot de heer G. Geens, Voorzitter van de
Vlaamse Executieve, Gemeenschapsmi-
nister  van Economie en Werkgelegen-
heid, over de uitvoering van het akkoord
Regering-Executieven
Indiening van moties, blz. 1364

Reglement van Orde - Aanpassingen
Aangehouden stemmingen, blz. 1364

S
I-f

rekers : de heren J. Van Elewyck,
. Schiltz, mevrouw M. Vogels

Ontwerp van decreet houdende oprichting
van een Fonds tot Bevordering van het
Industrieel Onderzoek in Vlaanderen
- 190 (1986-1987)-Nrs.  1 en 2
Hoofdelijke stemming, blz. 1367

Moties tot besluit van de inte
de heer E. Gtyp tot de heer . Lenssens,7

ellatie van

Gemeenschapsminister van Volksgezond-
heid en Leefmilieu, over de uitreiking van
een nieuwe exploitatievergunning aan
Phillips Petroleum te Tessenderlo
Hoofdelijke stemming, blz. 1367

Spreker : de heer W. Desaeyere

Moties tot besluit van de interpellatie van
de heer M. Capoen tot de heer J. Pede,
Gemeenschapsminister van Binnenlandse
Aangelegenheden en Ruimtelijke Orde-
ning, over de beslissing van 25 februari
1987 van de Vlaamse Executieve  inzake
de aanleg van de autoweg Pecq-Armentie-
res
Hoofdelijke stemming, blz. 1369

Moties tot besluit van de interpellatie van
de heer F. Vandenbroucke tot de heer
T. Kelchtermans, Gemeenschapsminister
van Onderwijs en Vorming, over de ont-
wikkeling van de zogenaamde schakelpro-
jecten en de aanwending van de bijkomen-
de middelen die door de nationale Rege-
ring ter beschikking worden gesteld voor
de vorming van laaggeschoolde werklozen
Hoofdelijke stemming, blz. 1370

Spreker : mevrouw N. Maes

Moties tot besluit van de interpellatie van
de heer W. Claes tot de heer P. Dewael,
Gemeenschapsminister van Cultuur, over
de Opera voor Vlaanderen
Hoofdelijke stemming, blz. 1371

Spreker : mevrouw L. Detiège

Interpellaties (R.v.O. art. 72) (Voortzet-
ting)
Interpellatie van de heer H. Coveliers tot
de heer G. Geens, Voorzitter van de
Vlaamse Executieve, Gemeenschapsmi-
nister  van Economie en Werkgelegen-
heid, over de weigering van de Vlaamse
Executieve om de heer Duijssens als kan-
didaat-burgemeester van Voeren voor te
dragen, blz. 1372

Sprekers : de heer H. Coveliers, Mi-
nister G. Geens

Indiening van moties, blz. 1376

van de werkzaamheden, blz.
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Vlaani.e Raad 
Handelingen Nr. 31 
30 april P)87 

31e vergadering Donderdag 30 april 1987

VOORZITTER : de heer F. Groot-
jans

- De notulen van de jongste vergade-
ring w o r d e n  ter tafel gelegd.

- De vergadering wordt geopend om
14 u u r

De Voorzitter : Dames en heren, de
vergadering is geopend.

- --.

BERICHTEN VAN VERHINDE-
RING

R. Uyttendale M. Vandenhove, F.
Vermeircn ; gezondheidsredenen.

G .  Cardoen,  J .  C h a b e r t ,  C .  D e
Clercq. A. Geens, 0. Meyntjens, C.
Smitt, H. Van Wambeke ; buitens-
lands.

E. Baldcwijns, W. Claes, W. Con-
tent, N. De Batselier, J. De Bremae-
ke r ,  J .  Leclercq,  0 .  Lefeber ,  G .
Mommercncy, L. Tindemans, F. Van
Steenkiste, R. Windels  ; ambtsver-
plichtingcn.

E. Van keirsbilck ; familieverplichtin-
gen.

-.

INTERPELLATIES (R.v.O. artikel
67)
Interpellatie van de heer H. Schiltz
tot de heer G. Geens, Voorzitter van

de Vlaamse Executieve, Gemeen-
schapsminister van Economie en
Werkgelegenheid, over recente ver-
klaringen van leden van de nationale
Regering en de uitvoering van de ak-
koorden Regering-Executieven

Interpellatie van de heer J. Van Ele-
wyck tot de heer G. Geens, Voorzit-
ter van de Vlaamse Executieve, Ge-
meenschapsminister van Economie
en Werkgelegenheid over de uitvoe-
ring van het akkoord Regering-Exe-
cutieven

De Voorzitter : Aan de orde zijn de
samengevoegde interpellaties van de
heer Schiltz tot de heer Geens, Voor-
zitter van de Vlaamse Executieve,
Gemeenschapsminister van Econo-
mie en Werkgelegenheid, over recen-
te verklaring van leden van de natio-
nale Regering en de uitvoering van
de akkoorden Regering-Executieven
en van de heer Van Elewyck tot Mi-
nister Geens over de uitvoering van
het akkoord Regering-Executieven.

De heer Schiltz heeft het woord.

De heer H. Schiltz (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, mijnheer de
Voorzitter van de Vlaamse Executie-
ve, collega’s, het stakingsconflict in
Limburg is ten einde. Naar mijn ge-
voelen is het triest geëindigd, want
in tegenstelling tot voor mij totaal on-
begrijpelijke tonaliteiten die ik zelfs
in sommige syndicale pers heb ont-
moet, is het feit dat meer dan 9.000
mensen terecht waarschijnlijk, de in-
druk hebben gekregen dat zij in een
verloren positie stonden voor mij
geen verheugend nieuws. Dat 9.000
mensen dit verkozen hebben is eigen-
lijk maar de volledige illustratie van
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een failliet van een politiek die men
gedurende 30 à 40 jaar ten aanzien
van het Limburgse mijnprobleem
heeft gevoerd. Dat men het als een
overwinning durft bestempelen dat
9.000 mensen uit het actieve arbeids-
proces stappen, zij het dan met socia-
le begeleiding die royaal is uitgeme-
ten, is in mijn ogen een sociale en
menselijke nederlaag.

Dit wil niet zeggen dat er geen pro-
blemen waren en dat er niets moest
gebeuren. Men heeft hier echter zeer
duidelijk een tactiek gevolgd waarbij
men uiteindelijk de mensen voor de
keuze heeft gesteld : stap op of an-
ders de onzekerheid. Het is dan na-
tuurlijk nogal duidelijk dat waar geen
enkele zekerheid werd geboden in
het alternatief, dat zeer velen wel-
licht met de dood in het hart gezegd
hebben ,,dan liever de paar honder-
duizend frank, dan liever de verbe-
terde pensioenregeling, dan liever de
m e e r  confortabele werkloosheidssi-
tuatie.” Het is en blijft echter de
graadmeter van een echec. Hiermede
wordt immers een gat geslagen in de
tewerkstelling in Limburg van 10.000
eenheden. De hele vraag is hoe men
dat nu zal kunnen opvullen.

Mijnheer de Voorzitter van de Exe-
cutieve, ik wens u geenszins verant-
woordelijk te stellen voor deze stand
van zaken, evenmin als ik u verant-
woordelijk wens te stellen voor het
verbijsterende feit dat syndicaten ge-
tracht hebben een staking te breken
die ditmaal niet voor het behoud van
privileges, noch voor loonsverhoging
of andere voordelen werd gehouden,
maar alleen maar voor werkzeker-
heid naar de toekomst toe. Ook dat
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zal wel een uniek feit - dat hoop ik
althans - in de syndicale annalen
blijven.

Maar indien u niet verantwoordelijk
is voor dit gat van 10.000 eenheden
in de tewerkstelling in Limburg, zal
het toch de Vlaamse Regering zijn
die in grote mate met de afgeleide
gevolgen geconfronteerd wordt. U
hebt dit trouwens terecht in een re-
cent interview aangestipt. De uitga-
ven in de welzijnssector zullen hoe
dan ook in niet onbelangrijke mate
op de begroting van de Vlaamse Re-
gering gaan drukken, wanneer deze
paar honderdduizend frank opgesou-
peerd zullen zijn. Wij weten allemaal
hoe precair het toekennen van derge-
lijke bedragen in arbeidersgezinnen
soms uitvalt en hoe vlug men terug
in de primaire situatie terechtkomt.
Zoals ook de noodzakelijke uitgaven
voor de verhevigde inspanningen die
moeten worden gedaan voor sociale
begeleiding, voor sociaal-cultureel
werk, voor maatschappelijk opbouw-
werk om te vermijden dat deze tien-
duizend personen stilaan wegdeem-
steren in het sociaal totaal aproduk-
tieve en menselijk marginale groep,
ook de uitgaven voor begeleiding van
deze personen, zullen ten laste van
de Vlaamse Regering vallen. Boven-
dien komt daarbij de enorme taak
om een zinnige reconversiepolitiek te
voeren. Mijnheer de Voorzitter van
de Vlaamse Regering, ik zou u willen
waarschuwen. Mijn ervaring in Lim-
burg - als Antwerpenaar ben ik ter
plaatse gaan kijken wat er voor deze
personen kan worden gedaan - leert
mij dat het woord ,,reconversie” een
cynische en bittere bijklank heeft ge-
kregen. Wie onvoorbereid in de
mijnwerkersmiddens zegt zijn best te
doen voor reconversie, ontmoet op
zijn best smalende glimlachjes, indien
het niet uitgesproken agressie is, om-
dat men reeds zolang heeft ge-
schermd met reconversie. Reeds ten
tijde van het sociale conflict te Zwart-
berg heeft men ook beloofd dat een
systematische reconversiepolitiek
zou worden gevoerd.

De heer L. Dhoore : Dat is ook ge-
beurd.

De heer H. Schiltz : Ook nu is er iets
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gebeurd, maar toch werd geen syste-
matische reconversiepolitiek ge-
voerd. Er bestaat zeker geen echt re-
conversieplan voor Limburg dat de
leidraad voor het beleid zou geweest
zijn en de houding van de diverse
Regeringen heeft geïnspireerd. Col-
lega Dhoore, dat is er niet geweest
en dat weet u zelf ook zeer goed.
Zoniet  zou men niet in de situatie
geraakt zijn waarin men zich vandaag
bevindt en zou heel deze operatie
over een veel langere termijn, veel
geleidelijker en ook veel vriendelij-
ker gebeurd zijn. Ik stel dit alleen
maar vast. Ik vind het niet uit. Zelfs
professioneelshalve - u kent mijn
beroepsbezigheden, die heeft ook
met reconversie te maken - tref ik
hoofdzakelijk ongeloof, wantrou-
wen, agressiviteit of cynisme aan
want dit ,,spiegelt” men ons slechts
voor. Wat reëel is zijn tienduizend
arbeidsplaatsen die weggevallen en
wat irreëel is zijn de beloften voor de
toekomst, waarover wij nog geen en-
kele zekerheid hebben. (Applaus op
de banken van de VU)

De heer L. Dhoore : Mijnheer
Schiltz, ik ga met u akkoord dat een
en ander in het verleden niet op een
planmatige wijze is gebeurd. Daar-
over bestaat geen misverstand. Ik be-
weer nochtans dat na het drama
Zwartberg in 1966 er in werkelijkheid
zoveel gerealiseerd werd dat bij het
begin van de zeventiger jaren er in
Limburg geen werkloosheid meer
was.

De heer H. Schiltz : Zoals in de rest
van Vlaanderen.

De heer L. Dhoore : Wanneer u nu
het probleem voor de toekomst stelt
is het inderdaad een levensgroot pro-
bleem. Hier spreek ik u niet tegen.
U haalt echter het voorbeeld van het
verleden aan. In werkelijkheid be-
stond het wellicht niet op plan en
werd het niet heel systematisch uitge-
voerd omdat vele nieuwe en grote
bedrijven tot stand werden gebracht
en er, zoals in de rest van Vlaande-
ren, ook in Limburg geen werkloos-
heid meer was.

De heer H. Schiltz : Het probleem
werd conjunctureel dus verdoezeld.
Dat er geen werkloosheid in Limburg
was in de jaren zeventig is niet het
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gevolg van de structurele politiek die
ten aanzien van de mijnen werd ge-
voerd, maar was een gevolg van de
algemene conjunctuur. Vanaf het
ogenblik dat de algemene conjunc-
tuur het probleem tijdelijk uitscha-
kelde, heeft men de situatie op zijn
beloop gelaten tot de huidige situa-
tie.

De heer L. Dhoore : Het is juist dat
men het niet structureel heeft aange-
pakt in dit zin dat in het begin van
de zeventiger jaren niet aan de af-
bouw van de koolnijverheid werd ge-
dacht, maar dat integendeel de toen-
malige Regering in 1975 beslist heeft
dat de kolenindustrie die in Limburg
bestond gedurende tien jaren een op-
dracht zou krijgen om in stand ge-
houden te worden en om een regel-
matige produktie van 7 miljoen ton
per jaar te produceren. In die periode
heeft men dus zeker geen plan opge-
steld in functie van de verdere ont-
manteling van de koolnijverheid.

De heer H. Schiltz : Men heeft korte
termijn politieken, actualiteitspolitie-
ken gevoerd ; men heeft beleidsmatig
geen prospectieve politiek gevoerd.
Gisteren, tijdens uw interpellatie,
mijnheer Dhoore, is nog gebleken
dat de onderwijsmogelijkheden voor
de vrouwen in deze Provincie niet
structureel en planmatig werden uit-
gebouwd. Dit zou in de gegeven om-
standigheden, mede in het geheel vaR
het bestaand Limburgs probleem,
een element zijn geweest waarmee
inderdaad het renouveau van deze
Provincie kon worden voorbereid.

Mijnheer de Minister, het is in ieder
geval zo dat de centrale Regering
verantwoordelijkheid heeft genomen
voor de sluiting en het wegzenden
van deze 10.000 mensen. U krijgt nu
de verantwoordelijkheid voor de re-
conversie. Met andere woorden, men
heeft het sluitingsscenario zo handig
gespeeld dat het door de centrale Re-
gering bijna als een daad van wijs
beleid kan worden voorgesteld. Maar
de gevolgen, de lasten en de kosten,
zullen grotendeels naar u worden
toegeschoven. Wanneer het niet lukt
is het duidelijk dat de sociale agressie
en de ontevredenheid zich niet tegen
de centrale Regering zullen keren,
maar tegen u, tegen de Vlaamse Re-

1350



tegen 	 Gol 

er 

vraag 

eerlijk 

voor 

eerste, 

u 

over- 

reconversie- 

u 

\vaarachtige 

Vlaamse Raad 
Handelirwcn Nr. 31 
30 april 19S7 

zoge- 

Schiltz

gering, tcgen deze Vlaamse Raad ;
dan zullen wij het gedaan hebben.

Bijgevolg kunnen wij enerzijds geluk-
kig zijn omdat men eindelijk erkent
dat de reconversie in feite onze taak
en onze opdracht is en, anderzijds,
kan men niet ontkomen aan de in-
druk dat cr hier een machiavelistisch
spel wordt gespeeld, waarvoor men
toch aandachtig moet zijn.

Bovendien  moet de vraag worden ge-
steld wat deze plotse houding van de
centrale Regering, die ons anders ie-
der sprankeltje bevoegdheid betwist,
betekent. Inderdaad, thans zegt de
Eerste Minister van de centrale Re-
gering in het Parlement, als antwoord
op mijn \raag  - en dit zonder enige
aarzeling - dat reconversie vanzelf-
sprekend de taak is van de Vlaamse
Regering.

Ik moet eer-lijk  zeggen dat bij mij op
dat ogenblik een knipperlicht is gaan
branden : ik ben enigszins op mijn
hoede \‘oor  die plotse grootmoedig-
heid en voorbehoudloosheid waar-
mede men de bevoegdheid van de
Vlaamse Regering plots erkent.

Mijnheer de Voorzitter van de
Vlaamse Regering,  welke zijn uw be-
voegdhedcn ter zake, welk is uw
macht ter zake, welke zijn uw mid-
delen en instrumenten ter zake ?

Ten eerstc, welke zijn uw bevoegdhe-
den ter zake.

Wanneer reconversie er zich zou toe
beperken rentesubsidies en kapitaal-
premies tot te kennen, alsook proto-
typehulp cn dergelijke, zou het eer-
der eemoudig zijn. Echte reconver-
siepolitiek veronderstelt echter heel
wat meer. Ik heb hier in mijn kaft
een studie  van een aantal experten,
die ook buitenlandse voorbeelden
hebben bestudeerd  van systematische
structurele reconversie van streken
d i e  m e t  e e n  herstructureringspro-
bleem hadden af te rekenen. Welnu,
dan stelt men vast dat reconversiepo-
litiek zet’r veel omvattend is en dat
rechtstreekse steun aan nijverheids-
vestiging maar een klein onderdeeltje
is van \s,aarachtige reconversie. In-
derdaad. daarbij komt ook kijken de

structuur, de oriëntering, de uitbouw
en de infrastructuur van het onder-
wijs ; daarbij komt ook kijken de in-
frastructuurpolitiek van de overheid
in het betrokken Gewest, de aanslui-
ting van spoorwegen, waterwegen,
enzovoort, alsook de vestiging van de
administraties. Hoe men al dan niet
gebruik maakt van administratieve
decentralisatie of hoe men al dan niet
de hervitalisering van de provinciale
administraties en de regionale admi-
nistratie ter plaatse inschakelt in het
plan om de structurele ombouw van
een dergelijke regio mogelijk te ma-
ken.

Ook de politiek van de overheidsbe-
stellingen speelt daarbij een rol. De
politiek van de overheidsbestellingen
in ons land zal volgende week in het
centrale Parlement ter sprake ko-
men, omdat opnieuw de kwestie van
de militaire compensaties en dergelij-
ke zullen worden besproken. Ter za-
ke kan worden vastgesteld dat de
Waalse regio’s de politiek van de
overheidsbestellingen zeer actief en
dynamisch weten aan te wenden om
de structurele mutaties van de regio
in goede banen te leiden. Als ik u
zeg dat dit allemaal in een reconver-
sieplan hoort, dat dat allemaal tot
een reconversiepolitiek hoort, dan
zal u moeten aanvaarden dat ik
vraagtekens plaats achter uw be-
voegdheden en uw macht ter zake.

In welke mate zal u Openbare
Werken kunnen dwingen in haar glo-
baal plan de reconversie van Limburg
mee in te calculeren ? In welke mate
zal u de centrale administratie kun-
nen dwingen de localisatie, de uit-
bouw en de repartitie van de over-
heidstaken van de administratie naar
Limburg te oriënteren, enzovoort ?
U zal daar juridisch niet de bevoegd-
heden hebben, niet eens om het on-
derwijs in Limburg, in de mate dat
dit noodzakelijk is, te heroriënteren
en te herstructureren om het te rich-
ten op de noden die een reconversie-
politiek in zich heeft. Die bevoegdhe-
den heeft u niet en wat de overheids-
bestellingen betreft, helemaal niet.
Het is duidelijk dat al onze pogingen,
ook vanwege de Vlaamse Regering,
om daar eindelijk een voet in huis te
hebben en macht te kunnen uitoefe-
nen, tot dusver noga1 vrij ijdel zijn
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gebleven. Als men de jongste verkla-
ringen van eminente politici uit de
meerderheid, Go1 en de anderen, ten
aanzien bij voorbeeld van het RTT-
contract en andere leest, weet men
dat men zich daar niet al te veel be-
goochelingen moet over maken.

Nu kan het zijn dat, zonder die be-
voegdheden te hebben, u toch die
mach zou krijgen en dan is een zeer
duidelijke vraag aan u gericht. Indien
de centrale Regering bereid is, u niet
de juridische bevoegdheid te geven,
maar als het ware bij een zekere de-
legatie de uitvoeringstaak voor een
globaal plan dat door de centrale Re-
gering mede wordt onderschreven,
waarvoor zij zich engageert en zegt
dat zij voor de uitvoering en de effi-
ciëntie daarvan wel de verantwoorde-
lijken zal aanduiden, zou dat nog een
mogelijkheid zijn om u in enige mate
de macht te geven om deze reconver-
siepolitiek werkelijk volledig op u te
nemen. Mijn vraag is : wat zijn de
afspraken met de centrale Rege-
ring ? Wat betekent de handtekening
van enkele Ministers van de centrale
Regering op het zogenaamde con-
tract dat gisteren is ondertekend ?
Wat houdt dit in ? Het ware trouwens
wenselijk dat de leden van deze Raad
de tekst van dat document onder
ogen zouden hebben gekregen nog
vóór vanmiddag om te weten waar
het precies over gaat. Gaat het hier
over een welwillende intentieverkla-
ring of gaat het hier duidelijk over
een afspraak tussen de centrale Re-
gering en de Vlaamse Regering waar-
bij de centrale Regering de Vlaamse
Regering toelaat, in de mate dat dit
nog nodig is en past in een plan dat
men globaal heeft aangenomen, de
macht van de centrale Regering aan
te wenden voor de reconversie van
Limburg ? Dat is de hele vraag. Daar
weten wij niets over. Ik hoop dat u
mij daarover uitleg zal verschaffen.

Naast de bevoegdheden en de macht
is er de vraag naar de financiële mid-
delen. Ook hier tasten wij in het duis-
ter. Het lijkt ons evident dat de mid-
delen waar wij op onze eigen begro-
ting over beschikken compleet onvol-
doende zijn om een werkelijk ge-
structureerd reconversieplan op lan-
ge termijn te financieren termeer
daar de successierechten, het zoge-
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naamde ,,supersaldo” - en herinner
u, collega’s, de besprekingen die
daaraan in 1983 en 1984 werden ge-
wijd - in lengte van jaren verpand
is om de operatie-Gheyselinck te fi-
nancieren en dus niet voor reconver-
sie kan worden aangewend. Wat legt
de centrale Regering in de pot ? Dat
zouden wij heel duidelijk moeten we-
ten. Op welke manier ? Er is de drie
miljard F. van het plan-Gheyselinck
die trouwens geen centrale middelen
zijn, maar middelen van ons, want
de financiering van het plan-Gheyse-
linck gebeurt met regionaal aanre-
kenbare middelen. Wij zijn zo slim
geweest, geniaal, eerst Cockerill-
Sambre grotendeels uit de nationale
kas te laten regelen en dan te zeggen
dat voortaan alles gefederaliseerd is
als de rekeningen naar ons gingen ko-
men. Zo slim zijn wij geweest en daar
hebben wij nu de consequenties van.
Wat wordt er in de pot gelegd ? Komt
er ja dan neen iets uit de centrale
kas ? Zal in dit land het bewijs wor-
den geleverd dat solidariteit iets meer
be teken t  dan  éénrichtingsverkeer,
want nu hebben wij de solidariteit no-
dig om dat gat van 10.000 dat in Lim-
burg werd geslagen, op te vullen.
Mijn vraag is dus : wat voorziet uw
toekomstcontract dat de centrale Re-
gering schijnt mede onderschreven te
hebben ? Over welke middelen be-
schikt u voor reconversie ? Het is
nodig dat het Vlaamse Parlement
hierover wordt ingelicht. Ik wil hier
niet verder uitweiden over het dupe-
spel waar ik het zoëven over had.
Wij hebben, oh schande, moeten
wachten tot er een Waalse Minister
van Economische Zaken kwam voor-
aleer wij eindelijk konden beschik-
ken over de afrekening van de natio-
nale sectoren. Zolang een Vlaamse
CVP-er Minister van Economische
Zaken was, kregen wij die cijfers
niet. Herinnert u zich, mijnheer
Sleeckx, hoe dikwijls wij in het cen-
trale Parlement de heer Eyskens heb-
ben moeten vragen deze cijfers boven
water te halen. De heer Eyskens
heeft hier meer dan eens een prettig
cabaretnummer opgevoerd, maar de
cijfers heeft hij nooit gegeven. Tot
welk dupespel  de politiek van de cen-
trale Regering leidt, kan men uit de
cijfers van Minister Maystadt aflezen.
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Ik zal daarover nu niet uitweiden.
Maar dan blijft er de vraag naar de
middelen, hoeveel en of u die mid-
delen zal kunnen hanteren en of u
over instrumenten zal beschikken
voor de reconversie. En zo kom ik
tot een volgend punt. Er bestaan in-
vesten, hoofdzakelijk bedoeld om de
zelfbediening van een bepaalde Lim-
burgse groep voor difersificatie,  op-
gericht op initiatief van de staatsse-
cretaris van de centrale Regering.
Wat betekent dat, welk statuut heeft
deze maatschappij, over welke mid-
delen beschikt ze, wat is de oor-
sprong ervan. Dat weten wij niet.
Dat is niet duidelijk. Mijnheer de
Voorzitter van de Executieve, u hebt
een nieuwe holdingmaatschappij, Li-
marex  laten oprichten waarin onder
meer de gewestelijke investerings-
maatschappij deelneemt. Over hoe-
veel middelen gaat deze holding be-
schikken, wat is de oorsprong er-
van ? Dan zijn er nog 3 miljard F.
van Gheyselinck. Waar gaan die
naartoe gaan ? Wie gaat daar beslis-
singsmacht over hebben ? Ook dat is
niet duidelijk. Mijnheer de Voorzit-
ter van de Executieve, het komt mij
voor dat het hoogst wenselijk zou zijn
dat er één centrale, één agentschap
zou komen in de zin van het Tenessee
Valley  Authority die destijds in Ame-
rika werd opgericht, waarin alle be-
schikbare middelen samen zouden
komen. En die zou geleid worden
door vakbekwame mensen die van
reconversiepolitiek iets afweten. Dat
heeft niets te maken met etatisme en
centralisme. Daardoor zou men ver-
mijden dat er ten aanzien van de
Limburgse reconversie een aantal ba-
ronieën, een aantal clans ontstaan.
Want er zijn natuurlijk mensen die al
wel begrepen hebben dat er aan re-
conversie een aardige stuiver valt te
verdienen. In bepaalde privé-mid-
dens worden reeds schikkingen geno-
men om er bij te zijn bij de verdeling
van de taart. Het is normaal dat het
privé-initiatief die opportuniteit niet
laat voorbijgaan. Waarom zou het
daar geen gebruik van maken ? Als
wij een structurele reconversiepoli-
tiek willen voeren met overheidsgeld
of semi-overheidsgeld dan moet er
een onafhankelijk agentschap met
een openbaar karakter worden opge-
richt, teneinde nadien als er fouten
gemaakt worden de verantwoorde-
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lijkheden te kunnen lokaliseren. Het
gaat niet op van links en rechts een
diversificatiemaatschappij, een Lima-
rec of andere invest op te richten,
want als men dan later rekenschap
moet geven, gaat men zich verschui-
len achter andermans schouders.

Ziedaar een aantal vragen die zeer
dringend een opheldering vragen,
des te meer - en dat is het tweede
punt van mijn interpellatie - omdat
wij thans volkomen in de mist zitten
wat de uitvoering van de zogenaamde
akkoorden betreft die in november
en december 1986 werden getroffen
ten aanzien van de financiering van
de Gemeenschappen en de Gewes-
ten. Ik spreek inderdaad van zoge-
naamde akkoorden omdat nu zeer
duidelijk blijkt, nog meer dan tijdens
de vorige interpellatie die wij aan dit
probleem hebben gewijd, dat er ei-
genlijk geen akkoord bestaat, althans
niet in de zin zoals u gedacht heeft
dat er een akkoord was bereikt. Ik
moet zeggen dat ik altijd hieromtrent
mijn twijfels heb gehad. Herinner u
de besprekingen die wij aan de beslis-
sing van 25 november hebben gewijd.
Nu blijkt wel zeer duidelijk dat, wat
u dacht akkoord te zijn, onbestaande
is. Inderdaad, men hoeft er maar de
verklaring van de heer Go1 in ,,De
Standaard” en ,,Le Soir” op na te
lezen, verklaringen die door de Mi-
nister in dit verband werden afge-
legd. Niet alleen zegt hij - want dat
konden wij reeds vermoeden - wat
zijn interpretatie is, met name de ge-
lijktijdigheid van de overheveling van
instellingen en ristorno’s, interpreta-
tie die wij hier onder elkaar hebben
besproken en waaruit wel bleek dat,
althans wat de tijd betreft, er inder-
daad een strikte gelijktijdigheid zou
zijn. Maar er is ook meer dan dat.

Nu blijkt onder meer uit de laatste
verklaringen van de heer Gol, dat
hoe dan ook er nooit een bonus kan
zijn. Met andere woorden, daar waar
u gedacht heeft ten minste het princi-
pe van de ristornering uit de brand
te hebben gesleept waarvan u altijd
heeft voorgehouden sedert 1980 dat
met de ristornering in de toekomst
alle onrechtmatigheid kon worden
rechtgetrokken, blijken uit de jongste
verklaringen van de heer Go1 dat dit
principe, ten minste in de mate waar-
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in het v a n  hem en van een aantal
Waalse politici afhangt, in werkelijk-
heid anders  zal zijn. Zij hebben in-
derdaad het idee uitgevonden van ris-
torno’s volgens behoeften en volgens
kostprijs. De heer Go1 redeneert als
volgt : er worden een aantal instellin-
gen overgeheveld De ristorno’s, die
op de Waalse behoeften zijn afge-
stemd, zouden voor Vlaanderen een
surplus opleveren. Dit surplus wordt
bevroren. Dan kijken wij naar het
Kerncentrum te Mol en daar krijgen
de Vlamingen minder ristorno’s dan
de kostprijs, en dan gaan wij vergelij-
ken of het verlies dat zij maken met
het Kernccntrum niet kleiner is dan
de winst die zij maken op de rest. Dit
is de stelling van de heer Go1 in ,,De
Standaard” en ,,Le Soir” heeft ont-
wikkeld. Met andere woorden, het
komt er dus op neer : ristorno’s strikt
zoveel al5 de behoeften zijn. U gaat
daarop dus niets verdienen. En alles
wat u verliest  in de scheve verdeling
van de dc)l;lties  blijft, en alles wat u
zou kunnen winnen in het systeem
van de rihtorno’s zal u worden ontno-
men, want er mogen geen bonussen
zijn, er rn:~g  alleen worden gefinan-
cierd strikt volgens de behoeften,
zelfs indien men daarbij de techniek
van de risrorno’s gebruikt.

Welnu.mijnheer  de Voorzitter van de
Executieve, ik moet u toch de vraag
stellen : wat blijft er dan over ? Wat
blijft er over  van het Sint-Catharina-
akkoord. behalve dat wij ambtenaren
meer krijgen dan wij hadden, ambte-
naren \vaarvoor  wij precies het geld
krijgen om hun wedde en hun kan-
toorkosten te betalen. Waar komt de
grotere beleidsruimte ? Waar gaan
wij de reserves halen, bij voorbeeld
voor het Reconversiefonds, dat niet
alleen voor Limburg maar ook voor
bepaalde andere streken in Vlaande-
ren broodnodig zal worden ; ik denk
meer bepaald aan gebieden in Oost-
Vlaanderen  en de Westhoek ? Waar
gaan w i j  dit geld in de lengte van
jaren halen ? Vice-premier Go1 heeft
gewoon het principe zelf van 1980 op
de helling gezet en klaarblijkelijk niet
alleen op de helling gezet, maar zijn
thesis heeft het blijkbaar gehaald.
Immers. d e  Regering schijnt unaniem
zijn thesis te hebben onderschreven

en tot dusver is hij niet tegengespro-
ken geweest.

Vandaar ook mijn laatste vraag,
mijnheer de Minister, is deze verkla-
ring van Minister Go1 juist ? Is zij
onderschreven door de hele centrale
Regering ? Zo ja, wat zal u dan ten
opzichte van deze toestand doen nu
u inderdaad de laatste schijnoverwin-
ning van het Sint-Catharina-akkoord
niet meer wordt gegund en uit de
hand wordt genomen ? (Applaus bij
de VU)
De Voorzitter : De heer Van Ele-
wyck heeft het woord.

De heer J. Van Elewyck (op de tribu-
ne) : Mijnheer de Voorzitter, mijn-
heer de Voorzitter van de Executie-
ve, collega’s, de Voorzitter van de
Executieve heeft hier gisterennamid-
dag tijdens de overigens bloeiende
bespreking van het ontwerp van de-
creet houdende oprichting van een
Fonds tot Bevordering van het Indus-
trieel Onderzoek in Vlaanderen ei-
genlijk met zoveel woorden gezegd
dat de uitvoering van de staatsher-
vorming van augustus 1980 geblok-
keerd is en strop zit. Hij heeft meer
gezegd. Hij heeft ook gezegd dat
zelfs de uitvoering van wat men het
Sint-Catharina-akkoord noemt en
waarvan de heer G. Geens tot voor
enkele maanden graag had dat men
het het Geens-akkoord noemde - ik
ben niet zo zeker dat hij dat nog
steeds graag heeft - ook geblok-
keerd is. Om zeker te zijn dat dat
inderdaad de zin is van wat hij heeft
gezegd heb ik daarnet het Beknopt
Verslag van de vergadering van giste-
ren gelezen.

Mijnheer de Voorzitter van de Exe-
cutieve, de verklaringen van gisteren
waren natuurlijk politiek erg belang-
rijk. Immers, u praat over een gelijk-
gezinde Regering die dezelfde poli-
tieke samenstelling kent als de Exe-
cutieve. Er zijn ook problemen die u
met andere Executieven heeft en
waarover u het had tijdens de behan-
deling van onze interpellatie van fe-
bruari 1987. Toen bleek dat u ook
veel kritiek had op de houding van
de andere Executieven, met name de
Waalse Executieve en de Franstalige
Gemeenschapsexecutieve.

Wij beleven, collega’s, een bijzonder

snelle evolutie. Ik zou enkele van die
dingen toch eventjes in herinnering
willen brengen. In de Vlaamse Raad
van 2 december 1986 heeft de Voor-
zitter van de Executieve met een be-
paald triomfalisme in een mededeling
van de Executieve het Sint-Cathari-
na-akkoord aangekondigd. Hij heeft
daarbij gezegd hoe belangrijk dat ak-
koord voor Vlaanderen wel was en
hoeveel principes er nu wel onom-
keerbaar waren vastgelegd, wat er nu
allemaal was bereikt. Ik heb er nog
even zijn tekst op nagelezen. Het is
altijd goed even achterom te kijken.
In wat hij toen heeft gezegd staan
inderdaad zaken die niet mis te ver-
staan zijn. Hij heeft gezegd dat het
principe van de ristorno’s nu verwor-
ven is. Ook heeft hij gezegd dat de
overheveling van vele parastatalen
een vaststaand feit is waarop niet
meer is terug te komen. Het pro-
bleem van de lasten van het verleden
voor de sociale huisvesting was vol-
gens hem een afgedane zaak. In ver-
band met het Studiecentrum voor
Kernenergie te Mol heeft hij
gezegd : ,,De hefbomen van het in-
dustrieel beleid worden verder gere-
gionaliseerd. De overheveling van
het Studiecentrum voor Kernenergie
zal het mogelijk maken deze instel-
ling in te schakelen in het DIRV-be-
leid van de Vlaamse Regering”.

Collega De Batselier heeft er toen
namens de SP-fractie op gewezen dat
de Minister trots ging en nogal dries-
te taal sprak nadat hij ongeveer 10
procent had bekomen van de eisen
die hij had gesteld in de maand sep-
tember 1986. De Voorzitter van de
Executieve heeft toen geantwoord
dat niet die 10 procent zo belangrijk
was maar wel het politieke feit. Wij
weten nu wat er van dat politieke feit
overblijft. Collega Schiltz heeft daar-
net al verwezen naar het ophefma-
kende interview dat de Vice Eerste-
Minister van de nationale Regering,
de heer Gol, begin april heeft toege-
staan zowel aan ,,De Standaard” als
aan ,,Le Soir”. Inhoudelijk komen de
weergegeven teksten van twee ver-
schillende interviews op hetzelfde
neer. Ik lees u een passus uit de ver-
klaring van de heer Go1 : ,,Zo is de
overheveling van het Studiecentrum
van Mol naar het Vlaamse Gewest
niet te verwezenlijken of alleszins
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niet direct”. Verder zegt hij : ,,Het
Geens-akkoord ging uit van de ristor-
no’s. Voor de overheveling van de
parastatalen waren de behoeften van
Wallonië de basisnorm. Hierdoor
verwierf het Vlaamse Gewest een bo-
nus van meer dan 2 miljard waarmee
het Mol kocht. Nu Mol nog een tijd-
lang nationaal blijft zal die 2 miljard
bevroren blijven en zeker niet aan de
Vlaamse Gemeenschap worden toe-
gewezen”.

Mijnheer de Voorzitter van de Exe-
cutieve, u heeft op 19 februari 1987
in deze Vlaamse Raad in feite het-
zelfde gezegd. Ik citeer uit uw ant-
woord op onze interpellatie : ,,Met
andere woorden, de bedragen die in-
gevolge het mechanisme van de ris-
torno’s als bonus werden gekwalifi-
ceerd worden gereserveerd in af-
wachting van een volledige uitvoe-
ring van het akkoord”.

Het is nu duidelijk dat het akkoord
niet volledig wordt uitgevoerd.

Minister G. Geens : Dat zullen wij
nog zien.

De heer J. Van Elewyck : Ik ga het
onmiddellijk aantonen niet alleen
wat het SCK betreft maar ook voor
andere sectoren. Zolang het akkoord
niet volledig is uitgevoerd ontvangt u
die bonus van 2 miljard niet. Er blijft
dus van uw begroting en uw begro-
tingsmarge zeer weinig, om niet te
zeggen niets, over. Er blijft van de
principes waarover u het had tijdens
de vergadering van deze Raad van 2
december 1986 helaas helemaal niets
over.

De heer Go1 heeft nog meer gezegd,
namelijk dat daarover en nog over
andere zaken een geheim akkoord
bestaat tussen de nationale Regering
en de Executieven. De heer Go1
heeft ook gezegd : ,,Wat ik hier alle-
maal aankondig is in de nationale Re-
gering unaniem beslist”. Van twee
dingen één : ofwel bestaat dat geheim
akkoord, en dan zouden wij dit graag
horen bevestigen, ofwel bestaat het
niet en dan moet u - laten wij het
bij de parlementaire uitdrukkingen
houden - zeggen dat de heer Col de
waarheid niet spreekt.
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Een andere mogelijkheid is dat er
geen geheim akkoord bestaat, maar
dat er wel een beslissing is van de
nationale Regering. Is die beslissing
dan over uw hoofd, zelfs zonder
raadpleging van de Executieve, geno-
men ? Is dat een eenzijdige opzegging
van het Sint-Catharina-akkoord, of
hoe moeten wij dat interpreteren ?

Ik wens er uw aandacht op te vesti-
gen dat, toen collega Tobback, als
lid van de Kamer van Volksvertegen-
woordiging, op vrijdag 10 april de
Eerste Minister hierover heeft onder-
vraagd, de Eerste Minister deze me-
dedeling van Minister Go1 niet heeft
ontkend. Hij heeft niet gezegd dat
het niet waar was dat er ter zake een
andere beslissing werd genomen door
de nationale Regering. Hij heeft op
de vragen van collega Tobback
dienaangaande niet geantwoord. Dat
versterkt mijn opinie dat ook als dat
geheim akkoord er niet zou zijn die
beslissing van de Regering - maar
wij zullen daaromtrent straks uw ant-
woord horen - onder meer tot op-
schorting van de uitvoering van het
Sint-Catarina-akkoord, wel degelijk
bestaat.

Als ik beweer dat het akkoord niet
volledig wordt uitgevoerd en dat de
twee miljard geblokkeerd blijven,
antwoordt u daarop : “Wij zullen
zien.” Ik zal u een voorbeeld geven,
met name inzake de financiering van
de verbintenissen in de sociale huis-
vesting, aangegaan vóór 3 1 december
1986. De Gemeenschapsminister
voor de Huisvesting, de Gemeen-
schapsminister voor Financiën en Be-
groting en uzelf hebben bij herhaling
op deze tribune gezegd en ook beves-
tigd in antwoord op schriftelijke vra-
gen, dat die zeven miljard er zullen
komen. Uzelf heeft dat in de verga-
deing van 2 december hier ook ver-
klaard. Nadien is er een akkoord tot
stand gekomen, niet meer over 7 mil-
jard, maar over 2,5 miljard. Er werd
zelfs triomfantelijk aangekondigd dat
dit akkoord zou worden uitgevoerd.

Mijnheer de Voorzitter van de Exe-
cutieve, het is misschien een primeur
- ik hoop niet voor uzelf, maar alles-
zins voor de leden van deze Raad -
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wanneer ik vertel dat het akkoord
niet wordt uitgevoerd. Vorige maan-
dag heeft de Regeringscommissaris
van de Minister van Financiën, in de
Raad van Bestuur van de Nationale
Maatschappij voor de Huisvesting,
zijn veto gesteld tegen de uitbetaling
van die 25 miljard. Er is meer. In
het Sint-Catharina-akkoord wordt
aangekondigd dat er een vereffe-
ningsfonds zal komen voor de lasten
van het verleden in de sector van de
sociale huisvesting. U weet dat er een
uitschrijving was voor een lening ten
bedrage van 35 miljard, te dragen
door de nationale Regering. Vorige
maandag werden de biedingen op die
lening geopend. Mijnheer de Voor-
zitter van de Executieve, er zijn bie-
dingen binnen voor 135 miljard en
niet voor 35 miljard, dus blijven op
dit ogenblik 31,5 miljard in lucht han-
gen. Zo lang de procedure die hele-
maal moet worden hervat ten belope
van dat bedrag niet wordt opgevuld
worden zelfs de 2,5 miljard - wij
zijn dus ver van die 7 miljard die des-
tijds het voorwerp uitmaakten van de
toezeggingen - niet vrijgegeven. Ik
herhaal dat dit gebeurt met alle ge-
volgen vandien voor de kleine en de
zeer kleine bedrijven die te goeder
trouw en op basis van goede contrac-
ten aan de sector sociale woningbouw
hebben geleverd. Geachte collega’s,
dus ook wat dat betreft wordt het
Sint-Catharina-akkoord niet uitge-
voerd.

Er is natuurlijk nog een ander pro-
bleem, met name de gelden van de
opbrengst van de verkoop van over-
heidsaandelen. Deze zouden toch
worden aangewend om onder meer
in Limburg de hele reconversiepoli-
tiek te financieren. In hetzelfde inter-
vieuw zei de heer Go1 : ,,Maar, wij
weten toch allemaal dat die verkoop
veel minder opbrengt.” Mijnheer de
Voorzitter van de Executieve, hoe
zal deze reconversiepolitiek dan wel
worden gefinancierd ?

Geachte collega’s, in dit stadium
kunnen wij reeds tot twee conclusies
komen. Een eerste conclusie is dat
het Geens-akkoord slecht was. De
SP-fractie heeft dat hier op 2 decem-
ber 1986 duidelijk aangekondigd. Sta
mij toe te zeggen dat het ons spijt dat
wij door de feiten zo snel gelijk heb-
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ben gekrcgcn. Het Geens-akkoord
wordt echter evenmin uitgevoerd.

Mijnheer de Voorzitter van de Exe-
cutieve, daar u bij herhaling betrok-
ken was, e n  door uw politieke vrien-
den èn door uw coalitievrienden, bij
de onderh;tndelingen  en bij de uit-
voering van het akkoord, wijs ik er
op - en dit is mijn tweede conclusie
- dat IJ opnieuw zal moeten onder-
handelen of u dat nu graag doet of
niet . IJ n  icuwe onderhandelingen
zullen echter moeten gebeuren van-
uit een fel verzwakte politieke posi-
tie.

Mijnheer rlc Voorzitter, in een nor-
maal poli t ic k parlementair regime
trekt iemand die in een dergelijke po-
sitie wordt gedrongen daaruit de po-
litieke conclusie, dat wil zeggen hij
neemt ontslag. Wij verwachten zulks
niet van dc Voorzitter van de Execu-
tieve maar- wij zouden graag hebben
dat hij d e  Vlaamse Raad duidelijke
antwoorden zou geven op de vragen
die ik zoeven heb geformuleerd en
dat hij eens duidelijk de politieke po-
sitie van de Executieve in deze aan-
gelegenheid zou toelichten, zodat
tenminste d e  Raad er de passende
conclusies kan uit trekken. Mijnheer
de Voorzitter,  wij mogen niet verge-
ten dat alle leden van deze Raad in
dit Parlement twee petten hebben.

Het zou wel eens kunnen dat sommi-
ge leden volgende week donderdag,
wanneer over de moties tot besluit
van de interpellatie van de heer Tob-
back zal moeten worden gestemd,
anders zullen stemmen dan zij hier,
met een tijdsverschil van een week,
zullen doen.

Het wordt de hoogste tijd dat de be-
volking zich daarvan ten volle bewust
wordt (Applaus bij de SP en de VU)

De Voorzitter : M
het woord.

nister Geens heeft

Minister G. Geens (op de tribune) :
Mijnheer d e  Voorzitter, geachte Ver-
gadering. ik zal mij in mijn antwoord
houden aan de volgorde waarin de
heer Schiltz mij heeft ondervraagd.

Vooreerst heeft
de gevolgen van

gesproken over
beslissingen die

werden genomen inzake het Kem-
pens steenkoolbekken. Ter zake
heeft zich gisteren en eergisteren een
belangrijke ontwikkeling voorgedaan
die erin bestond dat op 28 april 9.800
mijnwerkers bewust hebben gekozen
voor de richting welke zij wensten uit
te gaan. Op die manier hebben zij
ook het lot van KS bezegeld.

De heer J. Sauwens : Omdat ze niet
anders konden. Het is geen eerlijke
keuze geweest, dat weet u goed ge-
noeg.

Minister G. Geens : Ik ga daarover
geen lange discussie aan.

De heer J. Sauwens : Dat zou ook
moeilijk zijn.

Minister G. Geens : Ik wens even in
te gaan op het reconversieplan en wat
op dat vlak in het verleden is ge-
beurd.

Mijnheer Schiltz, de heer Dhoore
heeft ongetwijfeld gelijk wanneer hij
zegt dat sedert Zwartberg wel een
reconversiepolitiek voor Limburg
werd gevoerd. Inderdaad, in 1966
werd een eenheidsmaatschappij op-
gericht die duidelijke doelstellingen
had meegekregen, maar wij weten
ook allen dat de realisatie van deze
doelstellingen werd verstoord door
de energiecrisis van 1973-1974 waar-
bij wij opnieuw het belang van de
steenkolen voor onze nationale eco-
nomie hebben geherwaardeerd.

Ik kan ermee akkoord gaan wanneer
wordt gesteld dat de verwachtingen
die destijds in Limburg werden ge-
wekt, naar aanleiding van de ontdek-
king van de steenkolen, nooit als dus-
danig zijn gerealiseerd. Daarvoor zijn
niet zozeer de politieke autoriteiten
verantwoordelijk.

Ik heb op mijn bank het werk liggen
dat in 1939 werd gepubliceerd door
wijlen professor Karel Pinxten. (On-
derbreking van de heer Luyten.) In-
dien u het allemaal zoveel beter weet
dan kunt u misschien de uitleg geven.

Ik raad u enkel aan het boek ter hand
te nemen en dat zal u misschien wij-
zere taal spreken.

Zoals ik reeds zei is er een boek ver-
schenen van de hand van wijlen Pro-
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fessor Dr. Karel Pinxten met als titel
,,Het Kempense Steenkoolbekken”
In zijn thesis - het was een docto-
raatsthesis - heeft hij gewezen op
de grote mogelijkheden die voor
Limburg in de valorisatie en de op-
richting van nevenbedrijven bij de
Kempense steenkoolmijnen vervat
lagen. Hij heeft ook gewezen op de
grote verantwoordelijkheid die ter
zake zou moeten worden opgenomen
door de eigenaars van de Kempense
steenkoolmijnen en dat was in hoofd-
zaak de Generale Maatschappij van
België.

Ik heb reeds herhaaldelijk gezegd, en
niemand zal mij daarvan afbrengen,
dat deze financiële maatschappij te-
genover deze streek haar verbintenis-
sen niet heeft nagekomen. Dat is zeer
duidelijk. Gisteren heb ik er nog op
gewezen dat deze maatschappij te-
genover Limburg nog altijd een
schuld heeft en dat ik het ogenblik
afwacht waarop deze schuld zal geho-
noreerd worden,

In 1957 is een nieuw boek van Dr.
Jef Moons, ,,De economische struc-
tuur van het Kempens steenkoolbek-
ken”, verschenen. Daarin gaat hij de
bedrijfs-economische structuur van
de ondernemingen na. Degene die
mij zojuist heeft onderbroken is ver-
dwenen.

De heer H. Schiltz : De interruptant.

Minister G. Geens : Ik veronderstel
dat hij het boek gaan halen is. Die
interruptant was duidelijk iemand
van uw partij, mijnheer Schiltz, maar
hij zit banken na u, bij wijze van spre-
ken op de laatste bank.

De heer A. De Beul : De laatsten
zullen de eersten zijn.

Minister G. Geens : In zijn werk
heeft Moons, na analyse van de bi-
lans van de Kempense steenkoolmij-
nen, er uitdrukkelijk op gewezen dat
de financiële maatschappijen ten op-
zichte van deze steenkoolmijnen zelf
hun verplichtingen niet zijn nageko-
men. Er werden onvoldoende reser-
ves opgebouwd naar nieuwe investe-
ringen toe, enzovoort. Wat de toe-
komst betreft plaatste hij dit in het
ruimere kader van de betere valorisa-
tie langs de carbo-chemie en het doen
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ontstaan van hogere vormen van
energie. Ook dat werd nooit uitge-
voerd.

De verkeersstructuur in Limburg
destijds was georiënteerd op het
Zuiden van het land, op Cockerill,
op de zware metaalnijverheid. Er was
een merkwaardig parallellisme tussen
het vervoer van goederen en het ver-
keer van de mensen. Ik heb geleefd
in een streek waar dag-in dag-uit
rond drie, vier uur in de ochtend de
bussen naar de Borinage, Luik, Coc-
kerill en de steenkoolmijnen vertrok-
ken. Bij de grote ramp in Marcinelle
zijn zeer veel Italianen omgekomen,
maar ook veel Vlamingen. De Italia-
nen liggen begraven in Marcinelle,
de Vlaminigen in Begijnendijk, Bete-
kom, Aarschot, enzovoort.

Daarvan uitgaande verdedig ik met
hand en tand de stelling dat deze fi-
nancieringsmaatschappijen ten op-
zichte van Limburg hun schuld moe-
ten inlossen. In 1967, geholpen door
de globale golf van industrialisering
in Vlaanderen, heeft men het pro-
bleem in Limburg opgelost, niet al-
leen conjunctureel, maar ook structu-
reel. De tewerkstelling in de mijnen
is op 40 jaar tijd gedaald met meer
dan de helft en binnen 10 jaar zal nog
één vijfde van de totale tewerkstel-
ling in de mijnen bestaan.

Er werden belangrijke initiatieven tot
industrialisering genomen. Wat de
heer Dhoore in zijn hoedanigheid
van Staatssecretaris voor Streekeco-
nomie op dat vlak heeft gerealiseerd
verdient alle lof. Ingevolge de beslis-
sing van eergisteren staan wij nu voor
de noodzakelijkheid van de reconver-
sie van deze streek. Krachtens de
wetten op de Staatshervorming werd
aan de Voorzitter van de Vlaamse
Executieve de leiding toevertrouwd
van de vijfde werkgroep, zijnde deze
van de reconversie. Ik heb deze be-
voegdheid vijf jaar geleden opgeëist
en ook op 19 december 1985 onder
de huidige nieuwe Regering toen het
overleg met KS en met de sociale
partners opnieuw werd op gang ge-
bracht. Daarna hebben wij in het ka-
der van VESOC een globaal recon-
versieprogramma uitgewerkt, zowel
voor de Kempen als voor Limburg
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en de Westhoek. Dit programma
werd niet door de sociale partners
van de betrokken gebieden opge-
steld, maar door de sociale ge-
sprekspartners van heel Vlaanderen.
Het is bijgevolg de uitdrukking van
de solidariteit van heel Vlaanderen
met deze drie ontwikkelingszones, in
eerste instantie Limburg omdat zich
daar een bijkomend probleem stelt,
namelijk de noodzakelijkheid een
einde te stellen - althans groten-
deels - aan de winning van steenko-
len en de daarbijhorende arbeids-
plaatsen. Daarvoor hebben wij de be-
voegdheid krachtens de wet en de
macht krachtens de afspraak.

Gisteren heeft de nationale Regering
de gemeenschappelijke verklaring
mede ondertekend. Daardoor heeft
zij zich geëngageerd om mee te
werken aan dit reconversieplan. Dit
steunt enerzijds op de verklaring die
de Eerste Minister op 10 april in de
Kamer heeft afgelegd. Het steunt
ook - en hier heb ik een vastere
basis - op de beslissing van het Mi-
nistercomité voor de Nederlandse
Sectoren in het Vlaamse Gewest. De-
ze beslissing is genotuleerd en impli-
ceert dat de nationale Regering, on-
der leiding van de Voorzitter van de
Executieve, werkt aan de uitwerking
van het reconversieplan. Dit zijn niet
enkel afspraken ; het zijn beslissin-
gen. U vraagt mij de tekst van de
gemeenschappelijke verkaring. Ik zal
er zorg voor dragen dat deze tekst
aan al de leden van de Vlaamse Raad
wordt bezorgd.

Wij hebben dus niet alleen de be-
voegdheid, maar ook de macht ge-
kregen om deze bevoegdheid uit te
oefenen. Het is misschien een keer-
punt in de institutionele opbouw van
dit land. Dat geef ik graag toe. Het
is de eerste maal, doch het is nooit
te laat om goed te doen.

Ten tweede, quid met de middelen.
Er zijn middelen beschikbaar, op de
eerste plaats in de Vlaamse begro-
ting. Bij de bespreking van de begro-
ting heb ik dit duidelijk onderstreept.
Ik wijs erop dat op de eerste plaats
expansiesteun in het regionaal ont-
wikkelingsfonds werd gereserveerd
door twee derde van de totale bedra-
gen die in de begroting zijn inge-
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schreven, zijnde 7 miljard frank per
jaar. Lastens de begroting van de
Vlaamse Gemeenschap worden bij-
komende opleidingsinitiatieven gefi-
nancierd voor een bedrag van 305
miljoen frank, waaraan moet worden
toegevoegd de bedragen uit de fond-
sen voor bestaanszekerheid door de
werknemersorganisaties bij te bren-
gen, zodanig dat de globale som 435
miljoen frank bedraagt.

Op 4 februari jongstleden hebben wij
bovendien beslist dat wij een risico-
kapitaal ter beschikking zouden stel-
len van de investeringsmaatschappij
in Limburg, gelijk aan de helft van
de middelen komende uit het recon-
versiebedrag van 28 miljard frank. Ik
zeg met genoegen dat ingevolge de
beslissing van de mijnwerkers in Lim-
burg, die getuigt van een grote matu-
riteit van deze personen...

De heer J. Sauwens : Een schande !

Minister G. Geens : . . . en niet van
schrik, (Protest bij de leden van de
VU) niet 3 miljard frank voor recon-
versie ter beschikking zal worden ge-
steld, doch, volgens de ramingen van
de heer Geyselinck zelf, een bedrag
van 5 à 6 miljard frank. De verbinte-
nis van de Vlaamse Regering blijft
bestaan, met name dat wij bovenop
dat bedrag de helft bijleggen. Mijn-
heer Schiltz, ik ga met u akkoord dat
reconversie nog iets anders is dan het
beschikbaar stellen van expansie-
hulp, alhoewel dit niet onbelangrijk
is. Er werden beslissingen genomen
op het vlak van het wetenschappelijk
onderzoek, op het vlak van de weder-
opleiding en de herscholing, maar er
zullen ook door de nationale Rege-
ring, krachtens de beslissingen die wij
hebben genomen in het Ministerco-
mité voor de Nationale Sectoren in
het Vlaamse Gewest, middelen uit de
nationale begroting voor reconversie
worden ingebracht, bijvoorbeeld op
het vlak van het onderwijs, op het
vlak van de grote infrastructuren, ZO-
wel lastens  de begroting van Openba-
re Werken, als lastens  de begroting
van Verkeerswezen en dergelijke.

Ten slotte zijn er de middelen in het
kader van de Europese Gemeen-
schap. Ook dat is in het kader van
de Europese structuur een nieuwig-
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heid. Het is inderdaad de eerste maal
dat de Europese Commissie zich
heeft gctingageerd,  samen met een
gewestelijke autoriteit, om gezamen-
lijk een rcconversieplan uit te voeren
voor een Gewest dat door de sluiting
van dc steenkoolmijnen is getroffen.
In dat kader zijn er door de Europese
Gemeenschap belangrijke middelen
beschikbaar gesteld. Ik zal daarop
niet verder ingaan, maar ik kan u
een langc lijst van bedragen geven.

Mijnheer  Schiltz - en dat is iets dat
al de Icdcn van de Raad zou moeten
verheugen  - de financiële middelen
zijn beschikbaar.

Ten derde, quid met de coördinatie ?

Er bestaat heel wat ; er zijn namelijk
de investcn.  Iedereen weet dat ik mij
van bij dc aanvang tegen de oprich-
ting van de investen  heb verzet. Dit
is een beslissing van de nationale Re-
gering. Wat Limburg betreft zijn de
investen Iceg en bijgevolg stelt het
probleem van de coördinatie zich niet
op dezel fdc manier.

Er is een initiatief van onze collega
uit de nationale Regering, de heer
Aerts, met het oog op de oprichting
van een maatschappij voor diversifi-
catie. Wij zelf zijn ook begaan met
de oprichting van de holding Lima-
rex. Deze werd vorige week vrijdag
opgericht en beschikt over een be-
drag van afgerond 600 miljoen frank.
Eergisteren heeft men mij vanuit de
Gewestelijke Investeringsmaatschap-
pij voor Vlaanderen laten weten dat
bij komende middelen voor Limarex
moeten worden beschikbaar gesteld,
aangezien de thans onderzochte pro-
jecten van die aard zijn dat de nieuwe
beschikbaar gestelde middelen reeds
zijn vastgelegd.

Er zal in de loop van volgende maand
een overleg plaatsvinden tussen de
heer Gheyselinck, optredend namens
de centrale Regering en de Voorzit-
ter van de Vlaamse Regering, om te
bepalen hoe de beslissing ten gronde,
met name dat de reconversiegelden
worden gebruikt naar Limburg toe,
zal worden uitgevoerd. Er is eenheid
van bevel en het is gerealiseerd in
hoofde van de Vlaamse Regering,

b’anop  de SP-banken expliciteert Fractievoorzitter J. van Elewyck zijn standpunt
in,-ake  de uitvoering van het akkoord Regering-Executieven. V.l.n.r. herkent men
\-erder zijrr fractiegenoten : de heren A. Laridon, Secretaris van de Raad,
L. Tobback en M. Galle

meer bepaald in hoofde van haar
Voorzitter in zijn hoedanigheid van
Minister van Economie en Werkgele-
genheid. Ik geef toe dat dit bepaalde
risico’s inhoudt ; wij zijn daarvoor
echter niet bevreesd. Het is dus niet
zomaar een giftig geschenk. Ik zal
onmiddellijk deze uitdrukking nog
even herhalen, mijnheer Van Ele-
wyck.

Het is een duidelijke opdracht, met
de daaraan verbonden risico’s, maar
waarvan ik vanop  deze tribune durf
zeggen dat de voorwaarden tot slagen
aanwezig zijn en dat ik de vaste over-
tuiging heb, dat wij, binnen korte tijd
- en dan spreek ik van een paar
jaren - resultaten zullen vaststellen
op het vlak van de reconversie van
Limburg. Het is een engagement dat
wij hebben genomen ten opzichte van
Limburg wanneer wij gisteren geza-
menlijk, de nationale Regering, de
Limburgse politieke autoriteiten, de
Vlaamse Regering - en binnen veer-
tien dagen ook de Europese Commis-
sie - deze verklaring hebben onder-
tekend.

Op die manier kom ik tot het tweede
deel van uw uiteenzetting, mijnheer
Schiltz, waarvan het voorwerp ook
het thema is van de interpellatie van
de heer Van Elewyck, namelijk quid
met het Catharina-akkoord of het
Geens-akkoord ? Ik heb daar geen
enkele moeilijkheid mee, ik wil al-
leen maar onderstrepen dat er geen
gelijkheidsteken en nog minder een
ander teken kan worden geplaatst
tussen Sint-Catharina en Geens.

De heer L. Vanhorenbeek : Er staat
een ,,s” te veel aan Geens.

Minister G. Geens : Ik heb er niets
tegen dat men mij hier om de maand
ondervraagt over de uitvoering van
het akkoord. Dat biedt ons de moge-
lijkheid onze documentatie bij te
houden. Wat mij betreft wordt dit
gedaan, maar op die manier is ook
de Vlaamse Raad bestendig geïnfor-
meerd. Het is ook niet nodig dat men
mij exhorteert om dit akkoord uit te
voeren, alhoewel ik niet getuig van
de driestheid, waarvan u enkele ke-
ren hebt gesproken, mijnheer Van
Elewyck, want dat is niet mijn voor-
naamste kenmerk. Men blijkt zich
evenwel te vergissen van Kamer. Ik
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heb met de heer Go1  niets gemeen,
behoudens de eerste letter van mijn
familienaam en daar blijft het bij.
Wanneer ik goed heb gelezen wat de
Eerste Minister in de Kamer van
Volksvertegenwoordigers heeft ver-
klaard - en ik maak daar zelf geen
deel van uit, ik heb mij gericht naar
de gedrukte samenvatting van zijn
tekst - dan is de heer Gol, wat de
uitvoering van het Sint-catharina-ak-
koord betreft - en ik weeg mijn
woorden - door de Eerste Minister
gedesavoueerd.

De heer H. Schiltz : Waar en wan-
neer ?

Minister G. Geens : Op 10 april 1987.

De heer J. Van Elewyck : (Zich be-
gevend naar de tribune) Hier is dat
gedrukte stuk, mijnheer de Minister,
misschien kan u ons aantonen waar
dat desavoueren staat ?

De heer H. Coveliers : De Eerste
Minister heeft ù gedesavoueerd.

Minister G. Geens : Ter zake zal ik
u gedetailleerd en uitvoerig antwoor-
den, maar dan vraag ik u mij niet
bestendig te onderbreken.

Ten eerste, wat de schulden van de
sociale huisvesting betreft is een
overeenkomst uitgewerkt waarbij on-
der meer het Amortisatiefonds wordt
opgericht bij koninklijk besluit nr.
518 van 31 maart. Wij zullen volgen-
de dinsdag een protocol onderteke-
nen tussen de nationale Regering en
de Executieven met het oog op een
aantal modaliteiten. Wat ons betreft
is op 27 maart door de Vlaamse Exe-
cutieve een ontwerp van decreet
goedgekeurd, inmiddels ingediend
bij de Vlaamse Raad, waarbij de ont-
haalstructuren voor de huisvesting
worden opgericht.

De financiering van de lasten van het
verleden, mijnheer Van Elewyck, is
een aangelegenheid die moet worden
verzekerd door het Amortisatiefonds
dat onder de voogdij staat van de Mi-
nister van Financiën. De lening die
deze week werd aangegaan is duide-
lijk een succes betreffende de voor-
waarden tegen dewelke  ze werd ge-
plaatst : 4,95  procent, wat vanzelf-
sprekend niet zonder belang is voor
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onze eigen begroting, want de lasten
worden op die manier aanzienlijk
verlicht. Het bedrag moet in de loop
van het jaar beschikbaar worden ge-
steld. Bijgevolg kan de operatie wor-
den herhaald. Er wordt niet gemikt
op 35 miljard frank, maar wel op 26
miljard frank.

In verband met de herstructurering
van de openbare instellingen van
openbaar nut kan ik u zeggen dat het
Nationaal Werk voor Kinderwelzijn
gecommunautariseerd werd en naar
de Gemeenschappen werd overge-
dragen op 1 februari 1987 en dat het
Nationaal Instituut voor de Huisves-
ting op 1 maart 1987 werd overgedra-
gen. De Nationale Maatschappij van
Waterleidingen werd overgedragen
op 1 januari 1987. Ambtenaren zijn
wellicht niet alles, mijnheer Schiltz,
maar 2.863 ambtenaren gingen over
naar de Vlaamse Gemeenschap. En
dan zijn er nog meer bepaald de in-
stellingen die nog niet werden over-
gedragen, onder meer het Rijksfonds
voor de Sociale Reclassering van de
Minder-Validen, het zogenaamde
Fonds Maron. Daarover werden af-
spraken gemaakt. Zij moeten worden
nagekomen. Inmiddels heeft Minis-
ter Steyaert het nodige gedaan met
het oog op het geleidelijk aan tot
stand brengen van de onthaalstructu-
ren. De overdracht van het Fonds
voor de Bouw van Ziekenhuizen en
Medico-sociale Inrichtingen was
voorzien voor 1 maart of 1 april.
Daar is een zekere vertraging ont-
staan omdat aan de ambtenaren die
wensten toe te treden tot de nationa-
le cel hiertoe de tijd moest worden
gegeven. Dat betekent dat de over-
dracht zal plaatsvinden op 1 juni of
1 juli. De herstructurering van de
RVA was voorzien voor 1 juli. Hier
werd vertraging opgelopen bij gebrek
aan onthaalstructuren in de Waalse
en Franse Gemeenschappen, maar
de Voorzitters van beide Executieven
hebben bevestigd dat vóór het parle-
mentair reces de onthaalstructuren
zullen worden gerealiseerd.

Er is de overdracht van de middelen
voor het toegepast wetenschappelijk
onderzoek. Wij hebben vorige maan-
dag nog een vergadering gehad met
de Minister van Wetenschapsbeleid.
Op het Overlegcomité van aanstaan-

Uitvoering akkoord Regering-Executieven

de maandag zullen de nodige teksten
worden ingediend waarbij de middel-
en voorzien voor de financiering van
toegepast wetenschappelijk onder-
zoek in de bedrijven, de zogenaamde
KBAR’s,  volledig zullen worden
overgedragen aan de Gewesten. Ook
de regeling wordt doorgevoerd waar-
bij de vastleggingskredieten voor het
IWONL naar de Gewesten komen.

Dan blijft er nog het probleem van
het Studiecentrum voor Kernenergie
dat in vele opzichten een ingewikkel-
de aangelegenheid is omwille van de
aanwending van de bonus verworven
door het Vlaamse Gewest. Ik herin-
ner mij zeer goed dat bij de bespre-
king van het Sint-Catharina-akkoord
de heer Van Elewyck in verband met
de overheveling van het Studiecen-
trum sprak over een vergiftigd ge-
schenk.

De heer J. Van Elewyck : Ik heb
gelijk gekregen.

Minister G. Geens : Ik heb toen ge-
zegd dat het om een machtig instru-
ment ging met het oog op de ontwik-
keling van het technologisch onder-
zoek in Vlaanderen en voor de diver-
sificatie ervan. Ik stel vast dat drie à
vier maanden na deze beslissing het
daarentegen de Walen zijn die weige-
ren dit Centrum onmiddellijk over te
hevelen. Mijnheer Van Elewyck, ik
ben benieuwd van u te vernemen
waarom de Walen ertegen gekant
zijn dat wij een vergiftigd geschenk
zouden krijgen. Het is ofwel het ene,
ofwel het andere. Ik heb nooit ie-
mand vergiftigde geschenken aange-
boden, maar ik neem aan dat men
blij is als men van een vergiftigd ge-
schenk af is.

Welnu, de verklaring van de heer
Go1 gaat in de andere richting. Hij
zegt dit geschenk niet aan het Vlaam-
se Gewest te willen geven.

Wat de verklaringen van de heer Go1
betreft, richt u zich tot een verkeerde
Kamer. U heeft inderdaad op 10 april
jongstleden de kans gehad de heer
Go1 te ondervragen. Men heeft zelfs
de Kamer van Volksvertegenwoordi-
gers speciaal bijeen geroepen om de-
ze verklaringen uitvoerig te bespre-
ken. Iedereen heeft toen zijn zeg ge-
had, de heer Tobback in de allereer-
ste plaats. De Eerste Minister heeft

135s



Geens 

Vlaamse Raad 
Ilancielimicil Nr. 31 
30 april 11»:7 

G. Gems

uitvoerig geantwoord en ik ga daar-
aan niets toevoegen. Ik zeg alleen
maar dar de heer Gol, wat deze ver-
klaringen  betreft, door de Eerste Mi-
nister is gedesavoueerd.

De heer Ií. Coveliers : Dat is niet
waar !

Minister G  Geens : In uw conclusies
vraagt u  - en ik antwoord hiermee
ook aan de heer Schiltz - wat er met
het Gccns-akkoord  zal  gebeuren.
Het zal worden uitgevoerd. Inte-
graal. i  k weet wel dat er bij de uit-
voering enige vertraging werd opge-
lopen. Dit ligt niet alleen aan de po-
litiek maar  ook aan de techniciteit
van de dossiers. Maar ik herhaal dat
het geheel van het akkoord wordt uit-
gevoerd. i  ndien de Walen gebruik
maken v a n  de clausule van de gelijk-
tijdigheid om niets te doen, dan zijn
zij in de eerste plaats in tegenstrijd
met zichzelf,  want een aantal elemen-
ten zijn wel uitgevoerd. Men zal niet
kunnen bereiken dat één of ander
dossier, omwille van de totaliteit, niet
wortd gcrcgeld.  Het dossier moet in
zijn geheel  worden uitgevoerd ; ver-
bintenisscn  moeten worden nageko-
men, ook wanneer men achteraf in-
ziet dat bepaalde  dingen, die men als
een ovcrw*inning beschouwt, in feite
geen overwinning  waren. In zijn ge-
heel genomen was  he t  Geens-ak-
koord voor Vlaanderen een uitste-
kend akkoord.

De heer H. Coveliers : Voor wanneer
zijn de o\,crige  94 miljard frank ?

Minister <;. Geens : Ik zou graag
hebben dat u fatsoenlijk leert reke-
nen. Ik heb dit reeds in de lagere
school geleerd.  Inderdaad, indien
men bepaalde zaken van elkaar af-
trekt. mot t men vergelijkbare zaken
aftrekken. De 94 miljard frank had-
den betrekking op de totaliteit van
overdracht en aan de Gemeenschap-
pen - in het meervoud - en aan de
Gewesten - in het meervoud. Gros-
so modo kunnen deze, wat Vlaande-
ren betreft, op 50 miljard frank wor-
den geraamd ; van dit bedrag is meer
dan tien procent gerealiseerd.

De heer fl. Coveliers : De Eerste
Minister heeft niet tegengesproken
dat u aanvankelijk 100 miljard frank

heeft gevraagd en u uiteindelijk maar
6 miljard frank heeft gekregen. De
heer Go1 zegt dat van deze 6 miljard
frank er 3 miljard frank zullen wor-
den bevroren, ,,surgelé”, zegt hij. En
u komt zeggen dat Eerste Minister
Martens de heer Go1 heeft gedesa-
voueerd.

Minister G. Geens : Het is op dit
ogenblik veel te warm om wat dan
ook te bevriezen. U heeft gevraagd
of er niet opnieuw moet worden on-
derhandeld. Er moet nieuw opnieuw
worden onderhandeld, mijnheer Van
Elewyck. Ik trek daaruit ook geen
conclusie. Als u denkt dat ik het op
basis van dit dossier ga afstappen,
vergist u zich. Wij gaan inderdaad
onze normale termijn uitdoen, en die
loopt midden 1989 ten einde. Inmid-
dels wordt dit akkoord uitgevoerd.
Het kan u misschien spijten, maar
het zal zo zijn.

Volgende maandag hebben wij een
belangrijke vergadering. Ik hoop dat
wij een aanzienlijke vooruitgang boe-
ken. Volgende dinsdag hebben wij
ook een vergadering van het Over-
legcomité. Zo gaan wij stap na stap
verder. Wanneer bepaalde zaken
moeilijk gaan, ben ik niet degene die
meen de zaken te moeten opdoeken.
Het is uw redenering, mijnheer Van
Elewyck, dat het alles moet zijn of
niets. Wel, het zal alles zijn en niets
anders. Wij zullen dit akkoord staps-
gewijze realiseren. Wij zijn goed op-
geschoten. Ik heb de gegevens en de
cijfers medegedeeld en het akkoord
zal helemaal worden uitgevoerd. Ik
heb er geen enkele moeite mee dat
u mij om de maand daarover inter-
pelleert. Ik zal zorgen dat mijn docu-
mentatie altijd op punt is maar u zal
iedere keer, misschien tegen uw ver-
wachting in, kunnen vaststellen dat
vooruitgang is geboekt. U kunt het
spijtig vinden maar ik vind dit een
winstpunt.

De Voorzitter : De heer Schiltz heeft
het woord.

De heer H. Schiltz (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, mijnheer de
Voorzitter van de Executieve, dames
en heren collega’s, ten titel van re-
pliek wens ik enkele bondige beden-
kingen te maken. Ten eerste, uw uit-
spraak over de zogenaamde bewuste
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keuze van 9.800 mijnwerkers die het
niet meer zien zitten verdriet mij,
spijt mij, en ik vind ze eerlijk gezegd
onwaardig. Dat is geen bewuste keu-
ze. Dat is de keuze van de mensen
die men inderdaad zegt dat zij ver-
guld werkloos kunnen worden voor
de rest van hun leven of een onzekere
toekomst tegemoet gaan waar geen
enkele garantie kan worden gegeven.
(Applaus bij de VU) Dat is de keuze
waarvoor men deze mensen heeft ge-
plaatst na 5 weken staking, in de rug
geschoten door hun eigen vakbonden
en in de steek gelaten door de meeste
Vlaamse partijen. (Onderbrekingen
bij de CVP). Dan moet u weten dat
deze Limburgse stakers in feite ge-
tracht hebben Gaston Geens meer
geld, meer middelen en meer macht
te bezorgen dan hij nu heeft, want
dat was de inzet van de staking. Dat
was de bedoeling. (Applaus bij de
VU). Zoals de metallo’s van Cocke-
rill-Sambre uiteindelijk het Waals
Gewest hebben versterkt en de
macht van de Franstalige politici ver-
sterkt hebben, zo wilden de Limburg-
se mijnwerkers ook de macht en de
middelen van de Vlaamse Regering
versterken om hun toekomst veilig te
kunnen stellen. Niet eens dat heeft
men hen gegund. Men heeft hen in
de steek gelaten en de keuze gelaten
tussen de vergulde werkloosheid of
de woestijn. Dat is de realiteit. (Ap-
plaus bij de VU) (Onderbrekingen bij
de CVP)
De heer A. Van Nevel : Ze
u niet gevolgd.

hebben

De heer H. Schiltz : Daarbij wil ik
het laten en deze zwarte bladzijde
van het Limburgse syndicalisme om-
draaien.

Ten tweede, mijnheer de Voorzitter,
ben ik het met u volkomen eens wan-
neer u verwijst naar de magistrale
doctoraatsthesis van wijlen mijn be-
treurde mentor en promotor, hij
heeft niet mijn doctoraatsthesis maar
wel mijn licentiaatsverhandeling ge-
leid, met name Karel Pinxten, helaas
te vroeg gestorven. Het enige wat
men moet zeggen is dat er in ons
land wezenlijk eigenlijk niets veran-
derd is sinds hij zijn analyse heeft ge-
maakt. Immers, zoals de maatschap-
pij die u genoemd heeft destijds Lim-
burg inderdaad gekoloniseerd heeft
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en bovendien de Regering ertoe
heeft gebracht de infrastructuur te
oriënteren op die manier die voor
haar het voordeligste uitkwam, stel-
len wij vast dat diezelfde kringen
thans nog altijd de Staat als hun ko-
lonisatiegebied beschouwen. Het op-
treden inzake het RIT-contract en
de militaire bestellingen van diezelf-
de maatschappij bewijst dat het nog
altijd zo is dat een belangrijk gedeelte
van de overheidsactiviteiten in dit
land ten dienste moeten en kunnen
gesteld worden van deze zelfde groep
en dat de Vlamingen daarvoor des-
noods hun rechten, hun machten,
hun aantal in de koelkast moeten
stoppen. Dat zal ook nu opnieuw ge-
beuren. Het zal volgende dinsdag
trouwens in de Kamer wel blijken.
Wat zich aan het afspelen is rond FN,
rond de militaire bestelling, is in feite
een gemoderniseerde uitgave van wat
Karel Pinxten ten aanzien van de
Limburgse mijnen in zijn thesis heeft
aangeklaagd.

Mijnheer de Voorzitter, mijn derde
bemerking houdt verband met de
middelen. U is precies geweest om-
trent de middelen die met een zekere
permanentie via de Vlaamse begro-
ting kunnen worden beschikbaar ge-
steld, 5 miljard F. Dan nog eens 5
miljard eenmalig. U is echter bijzon-
der vaag gebleven over de middelen
die door de nationale departementen
worden ter beschikking gesteld. U
heeft erover gesproken maar geen
enkel cijfer of raming vooropgesteld
en het mechanisme volgens hetwelk
deze middelen zouden worden be-
schikbaar gesteld is in ieder geval niet
in het reine getrokken.

De heer J. Sleeckx : De fundamente-
le vraag die dient gesteld is volgens
mij wat die 5 of 6 miljard die ter
beschikking worden gesteld en zelfs
worden verhoogd met 50 procent in
concreto betekenen aan arbeidsplaat-
sen.

De heer H. Schiltz : Ook ik zou u
daarop geen antwoord kunnen geven
zelfs indien ik in de zetel van de
Voorzitter zou zitten. Niemand kan
dat voorspellen. Men kan in een re-
conversieplan niet bij voorbaat ma-
thematisch zeggen hoeveel arbeids-
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plaatsen een bepaalde investering
voor gevolg zal hebben. Dat is onmo-
gelijk. Een reconversiepolitiek moet
erop gericht zijn het economisch en
sociaal weefsel van een streek te ver-
nieuwen en daaruit zal dan de spon-
tane werkgelegenheidscreatie voort-
vloeien. Dit kan evenwel niet worden
overgelaten aan pure investeringsbe-
slissingen van privé-zijde ; er moeten
ook overheidsinvesteringen gebeu-
ren, er moet aan infrastructuur- en
onderwijsplanning worden gedaan en
de welzijnssector moet daarbij wor-
den ingeschakeld. Niemand kan ech-
ter voorspellen hoeveel werkplaatsen
het inschrijven van een bepaald be-
drag in de begroting met zich kan
brengen. Dat is nu eenmaal de eco-
nomische wetmatigheid van een re-
conversie die een totaalaanpak ver-
eist en waarop uiteindelijk de Ge-
meenschap als lichaam reageert, ten
goede als het lukt, ten kwade als het
mislukt.

Wij blijven dus in het vage betreffen-
de de reële bijdrage van de centrale
kas en de solidariteitsinspanning die
voor één keer ten goede zal komen
aan een Vlaamse provincie. Dat u
deze opdracht als risicovol beschouwt
verwondert mij niet, dat u ze wil op-
nemen evenmin maar, mijnheer de
Voorzitter, u heeft gezegd dat u de
macht heeft gekregen. Wij staan
daartegenover nogal sceptisch. U be-
weert dat het Geens-akkoord zal
worden uitgevoerd en ik ben ervan
overtuigd dat, letterlijk gesproken,
na verloop van tijd inderdaad zal ge-
beuren wat is gezegd maar wel in een
gans ander kader en met een heel
andere filosofie dan degene die u ons
heeft voorgehouden toen u verklaar-
de : ,,Ik heb niet alles behaald wat ik
wenste maar ik heb toch iets be-
haald : het principe van de ristorne-
ring is definitief door de Franstaligen
aanvaard. ”

Welnu, het Geens-akkoord zal wor-
den uitgevoerd maar zonder enige
concessie van de Franstaligen op het
juiste ristornoprincipe, dit wil zeggen
dat wanneer de ristorno’s worden
doorgevoerd wij over de aanwending
ervan beschikken en of die ons nu al
dan niet een bonus opbrengen is dan
onze zaak. Dat principe heeft men in
vraag gesteld en op dat vlak hebben
de Franstaligen gelijk gekregen. U

Uitvoering akkoord Regering-Executieven

krijgt uw ristorno’s slechts op het mo-
ment en in de mate dat de besteding
ervan reeds bij voorbaat is vastgelegd
door een beslissing van de centrale
Regering. Daarop komt het neer. De
financiële verhouding Vlaanderen-
Wallonië wordt procentueel gespro-
ken per hoofd van de bevolking hier-
door niet in de minste mate beïn-
vloed. Van een rechttrekking van de
verdeelsleutel van de dotaties is er
geen sprake. Welnu, dàt ristorne-
ringsprincipe of -systeem, was niet af-
gesproken in 1980. Zelfs indien uw
akkoord wordt uitgevoerd, is het dui-
delijk dat wij hier in het zand bijten
en dat er altijd geen doorbraak is van
het echte ristorneringsprincipe dat
wij altijd hebben verdedigd.

Mijnheer de Voorzitter, ten slotte
wens ik te zeggen dat wij niet blind
zijn en dat wij nog nooit hebben be-
weerd dat er helemaal niets wordt
bereikt of dat wij niet vooruitgaan.
Iets moet mij echter van het hart, na
de verklaringen van de heer Gol. U
is trouwens niet correct wanneer u
zegt dat de Eerste Minister de heer
Go1 heeft gedesavoueerd. Hij heeft
hem niet uitdrukkelijk onderschre-
ven, maar zeker niet gedesavoueerd.
Als ik zie hoe de centrale Regering
tegen u tekeer  gaat, hoe uw partijge-
noten in de centrale Regering tegen
u tekeer  gaan, moet ik vaststellen dat
deze vooruitgang inderdaad in bloed
en tranen moet worden afgedwon-
gen, en dit aan een tempo dat zal
meebrengen dat nog vele generaties
Vlamingen in deze Raad deze voor-
uitgang zullen kunnen volgen, want
het zal een feuilleton van heel lange
duur worden. Als ik zie hoe collega’s
van deze Raad, eenmaal in een natio-
nale ministerszetel gezeten, hun ei-
gen collega’s in de Vlaamse Regering
het laken trachten af te nemen en het
tapijt onder hun voeten wegtrekken,
- het weze in de sectoren gezond-
heidszorg , leefmilieu, economie, in-
dustriepolitiek of zelfs cultuur - zeg
ik : ,,Is dat dan de dank voor het
risico dat u op zich neemt en voor
het feit dat u genoegen neemt met
dit tempo van vooruitgang.” Dit kan
alleen het tempo zijn van het Vlaam-
se volk zoals ù het ziet, want in de
slotzin van uw jongste interview zegt
u : ,,Zolang de Vlamingen zeggen :
,,Kijk, dat is nu eens een Waal die
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bij ons Nederlands komt spreken”,
en dcnkcn dat het daarmee opgelost
is, zijn wij een knechtenvolk”. Dat
denkt ik dus, want dat is op het ogen-
blik dc toestand. Welnu, wij zijn het
daarmee niet eens en wensen ons
daarbi.j  niet neer te leggen. Dat is de
reden \v;iarom wij onze eigen weg ko-
zen en waarom uw tempo ons niet
kan voldoen. (Levendig applaus bij
de V(J)

De Voorzitter : De heer Van Ele-
wyck heeft het woord.

De heer J. Van Elewyck (op de tribu-
rre)  : Mijnheer de Voorzitter, ik zou
willen beginnen  bij het besluit van de
Voorzitrcr  van de Executieve, die
hier op de tribune komt verklaren
dat zijn Regering niet zinnens is weg
te gaan. Wij hebben dat niet anders
verwacht. mijnheer de Voorzitter van
de Executieve. Wij hebben niet ver-
wacht dat u het politieke fatsoen zou
opbrengen om de politieke conclusies
te trekken.  Wij nemen er tevens akte
van dat II van plan is de globale ter-
mijn uit te doen. Bij de berekening
van dit globale termijn is u echter
verkeerd, want u heeft het over me-
dio 19S9.  terwijl de normale verkie-
zingsdatum in feite eind 1989 ligt. U
doet er dus een stuk van uw termijn
af.

Minister G. Geens : Des te beter
voor ons

De heer J. Van Elewyck : Dat vindt
u, maar of Vlaanderen dat ook vindt
is een andere vraag.

U vergist zich ook wanneer u zegt
dat de inschrijvingen voor de lening
van het herfinancieringsfonds voor
de sociale huisvesting een enorm suc-
ces waren omdat de gevraagde i n
trestvoet 4,95  procent bedroeg. Mijn-
heer de Voorzitter van de Executie-
ve. ik verklap geen geheim wanneer
ik zeg dat de Minister van Financiën
van tevoren duidelijk had gemaakt
dat. tvat hem betreft, de limiet 5 pro-
cent bedroeg. Welnu, 4,95 procent is
0,05  procent lager dan de maximum-
limiet. Hier zoiets proberen verko-
pen als een enorm groot succes ge-
tuigt \wl durf, vooral wanneer men
weet voor welk bedrag er slechts
werd ingeschreven.

VIII~IIIW Raad
Handelingen  Nr. 31
30 april 1987

Het derde punt, waarbij u zich duide-
lijk en volledig vergist heeft niets met
cijfers te maken, maar met politiek.
U heeft hier herhaaldelijk en met na-
druk verklaard dat de Eerste Minis-
ter de verklaringen van de heer Go1
heeft gedesavoueerd. Voordien zei u
dat u zich als lid van de andere Ka-
mer op de gedrukte stukken moet ba-
seren. Ik houd het gedrukte stuk over
die vergadering van 10 april ter uwer
beschikking. Ik daag u uit aan te to-
nen waar, wanneer en in welke be-
woordingen de heer Martens één en-
kel onvertogen woord heeft gezegd
over de verklaringen afgelegd door
de heer Go1 en waar de heer Martens
heeft gezegd dat wat de heer Go1 in
zijn twee interviews heeft verklaard
niet de waarheid is.

Mijnheer de Voorzitter van de Exe-
cutieve, deze woorden komen hier
niet in voor. U heeft hier de waarheid
niet gezegd. Inderdaad, de Eerste
Minister is het antwoord op duidelij-
ke vragen schuldig gebleven. Hij
heeft niet geantwoord op de vragen
ter zake gesteld door collega Loius
Tobback. Hij heeft door te zwijgen
impliciet bevestigd dat de verklarin-
gen van de heer Go1 juist zijn en op
waarheid berusten.

Ik verwijs u nogmaals naar het ant-
woord dat u hier heeft gegeven tij-
dens de maand februari toen u zei
dat de bonus er slechts komt na de
volledige uitvoering van het Sint-Ca-
tharina-akkoord en niet voordien.

Mijnheer Geens, ook al komt u hier
twee, drie keer na mekaar met veel
tremelo’s zeggen dat het Sint-Catha-
rina-akkoord wordt uitgevoerd, dan
weet u zeer goed dat zo’n verklaring
alleen uzelf verbindt. Als u zegt de
Walen willen het misschien niet en
indien u daarmee de Franstalige le-
den van de nationale Regering be-
doelt, dan zeg ik dat u kan gelijk
hebben, maar u moet hun medewer-
king hebben om het Sint-Catharina-
akkoord te doen uitvoeren. Die me-
dewerking heeft u niet. De belang-
rijkste woordvoerder van de Fransta-
ligen in de Regering, Vice-Premier
Gol, heeft gezegd dat het niet volle-
dig wordt uitgevoerd. Het wordt niet
uitgevoerd, terwijl u, mijnheer
Geens, het toch zo belangrijk achtte.

Geachte collega’s, ik moet toch zeg-

Uitvoering akkoord Regering-Executieven

gen dat wanneer wij dit allemaal op
een rijtje zetten er voor de triomfalis-
tische toon van de heer Geens geen
ruimte is. Wij moeten opnieuw be-
vestigen wat wij hebben gezegd, met
name er is een dupespel  geweest en
u werd tweemaal gedupeerd. (Ap-
plaus bij de SP)

De Voorzitter : Minister Geens heeft
het woord.

Minister G. Geens (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, geachte col-
lega’s, ik zal niet opnieuw op alles
antwoorden maar toch wil ik de heer
Van Elewyck danken voor de verlen-
ging van onze termijn. Ik had gedacht
dat u ging spreken over eind 1993 of
1997, maar zover is u niet gegaan.
(Gelach)

De heer J. Van Elewyck : Ik heb dat
niet gedaan omdat ik geen pessimist
ben !

Minister G. Geens : Op twee punten
uit de interventie van de heer Schiltz
wens ik terug te komen, zo niet zou
het kunnen leiden tot misverstanden
en dat wens ik te vermijden.

Vooreerst wil ik het hebben over het
citaat dat u uit mijn interview, ver-
schenen in ,,Knack”, hebt gelezen,
met name over het knechtenvolk. Ik
heb dit zeer bewust gezegd om te rea-
geren tegen een bepaalde pers in
Vlaanderen.

Ik heb mij ten zeerste verheugd over
het succes van de heer Wathelet tij-
dens zijn ,,Ronde van Vlaanderen”.
Ik gun hem dat van harte, het is een
goede vriend van mij maar ik heb
ook altijd gezegd dat wij alle akkoor-
den zullen nakomen.

Zoals ik reeds zei heb ik willen reage-
ren tegen een bepaalde pers in
Vlaanderen die, wanneer zij een
Franstalig Minister ook eens Neder-
lands hoort spreken, denkt alsof alles
is opgelost. Ik weet dat er veel be-
langrijker problemen zijn dan dat.

Vervolgens wens ik de eer van de
Limburgse mijnwerkers te verdedi-
gen. Ik heb de indruk dat de Volks-
unie deze 10.000 mensen beschouwt
als een hoop vee die men, naargelang
het fluitje, de ene of de andere rich-
ting instuurt. (Applaus bij de meer-
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derheid - Hevig protest bij de Volks-
unie - Onderlinge twistgesprekken)

Ik heb ook de indruk dat de Volksu-
nie van mening is dat de mijnwerkers
geen persoonlijk oordeel hebben en
geen persoonlijke beslissing kunnen
nemen. (Applaus bij de meerderheid
- Hevig protest bij de oppositie)

Het is niet mijn schuld wanneer de
vertegenwoordigers van de Volksu-
nie, aan de poorten van de mijnen,
er niet in geslaagd zijn de mijnwer-
kers van hun thesis te overtuigen.
(Langdurig protest bij de VU - Ap-
plaus bij de meerderheid)

De heer W. Luyten : Men heeft ze
eerst uitgehongerd. (Geroep en hevi-
ge twistgesprekken tussen de leden
van de meerderheid en de oppositie)

De Voorzitter : Collega’s, mag ik om
kalmte verzoeken. (Langdurig pro-
test en geroep tussen de leden van de
meerderheid en oppositie)

Minister G. Geens : Mijnheer Luy-
ten, u spreekt over uithongeren. Het
is mijn schuld niet dat de Volksunie
kasseien in plaats van brood aan de
bevolking heeft gegeven. (Applaus
bij de meerderheid - Hevig en lang-
durig protest bij de VU en de SP)

De heer F. Willockx : Gij zijt een
demagoog !

Minister G. Geens : Ik zal mijn thesis
bewijzen.

De heer F. Willockx : Gij weet niet
eens wat arbeid is ! Hoe durft hij
zo’n taal te spreken ?

Minister G. Geens : Nog gisteren
heeft de aangestelde woordvoerder
van de Volksunie in deze Vlaamse
Raad op mijn vraag, hem driemaal
gesteld, of hij voor of tegen het toe-
komstcontract was bij de derde keer
geantwoord dat hij er tegen was.
(Applaus bij de leden van de CVP)
(Tumult in de zaal)

Mevrouw N. Maes : Er zijn tiendui-
zend werklozen in Limburg. Dat is
het enige waarop u fier kan zijn.

De Voorzitter : Dames en heren, ik
zal de vergadering opschorten als er
geen stilte kan heersen. Indien u het

Vlaamse Raad
Handelingen Nr. 31
30 april 1987

wenst, kan u dadelijk antwoorden.
Ik vraag u uw kalmte te bewaren.

Minister G. Geens : Mijnheer de
Voorzitter, ik zal kort zijn. Ik heb
aan de vertegenwoordiger van de
Volksunie gevragd welk zijn alterna-
tief was. Hij heeft mij één suggestie
gegeven, met name de integratie van
de Economische Hogeschool Lim-
burg in het Limburgs Universitair
Centrum. Ik vraag mij af voor hoe-
veel mijnwerkers dit concreet een op-
lossing is. (Applaus bij de leden van
de CVP)
Daarnaast beschouw ik de beslissing
van de mijnwerkers als een beslissing
van volwassen mensen.

Mevrouw N. Maes : Het was de enige
mogelijke.

De heer A. De Beul : Ze hadden
geen keuze.

De heer A. Laridon : Ze werden uit-
gekocht.

De Voorzitter : Dames en heren, ik
vraag u voor de laatste maal om kalm
te blijven. Wat hier gezegd wordt kan
voor sommigen onaangenaam zijn. U
krijgt dadelijk de gelegenheid om op
uw beurt onaangenaam te zijn, maar
u moet naar mekaar luisteren.

Minister G. Geens : Ik beschouw de
beslissing van de mijnwerkers van
Limburg als een beslissing van vol-
wassen en redelijke mensen. Zij heb-
ben tweemaal de kans gehad om zich
uit te spreken. De eerste maal was
dit naar aanleiding van de sociale ver-
kiezingen. Dat was veel vrijblijven-
der dan wanneer men zich over zijn
eigen persoonlijk lot uitspreekt. Over
hun eigen persoonlijk lot hebben zij
beslist met de resultaten die u kent.
Dit was inderdaad de beslissing van
vrije, goed geïnformeerde, redelijke
en volwassen mensen. (Applaus bij
de leden van de meerderheid)
De Voorzitter : De heer Schiltz heeft
het woord.

De heer H. Schiltz (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, ik heb daar-
juist niet deelgenomen aan het ge-
roep . . .
De Voorzitter : Dat is juist.

De heer H. Schiltz : . . . niet omdat
ik niet verontwaardigd was, maar

Uitvoering  akkoord Regering-Executieven

omdat ik misschien nog meer veront-
waardigd was dan degenen die wel
geroepen hebben, ik was gewoon
verstomd. Ik dacht dat wij hier een
debat voerden over enkele belangrij-
ke feiten. (Applaus bij de leden van
de oppositie en protestgeroep bij de
leden van de meerderheid) Wanneer
enkele duizenden werknemers zon-
der steun van hun syndicaten weken-
lang staken (Protestgeroep bij de
meerderheidspartijen) is dit een be-
langrijk feit. Als deze mensen op de
knieën gedwongen worden zonder
enige zekerheid of hun offer tot iets
heeft gediend voor de gemeenschap,
dan vind ik dit een belangrijk en eer-
biedwaardig moment dat verdient op
een andere manier te worden bespro-
ken dan de caféstijl die de Voorzitter
van de Executieve hanteerd. (Zeer
levendig applaus op de banken van
de oppositie)

Dat is het enige dat ik hierover wens
te zeggen. Zijn de Vlamingen dan
zo’n knechtenvolk (Protest bij de le-
den van de meerderheidspartijen) dat
zodra men durft staken tegen de zin
van het syndicaat en het esthablish-
ment, men in de steek gelaten wordt
en dan behandeld wordt zoals de
Voorzitter hen hier behandelt ? (Ap-
plaus bij de leden van oppositie). Men
mag dus wel staken met de zegen van
een syndicaat als men een bevoor-
rechte werknemer in een elektrici-
teitstrust is, waar wel werkzekerheid
is en de beste loonsvoorwaarden van
het land worden gehanteerd, maar
dat men niet mag staken om te vra-
gen wat u met Limburg en haar be-
volking gaat doen. (Applaus bij de
leden van de oppositie)
Dit debat had hoofdzakelijk tot doel
te weten wat de toekomst - na deze
trieste ontknoping - voor deze men-
sen nog kan brengen en over welke
macht en over welke middelen wij
als Vlaamse Gemeenschap kunnen
beschikken om tenminste na dit de-
bâcle - onze mijnpolitiek is inder-
daad een debâcle, laat ons daarover
niet fier zijn - van Limburg iets
nieuw te maken. Dat was de vraag
en de bedoeling van dit debat.

Mijnheer de Voorzitter, daarom be-
treur ik hartsgrondig het orgelpunt
dat u daaraan hebt menen te moeten
geven. Het was het orgelpunt van een
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kermisorgcl.  (Applaus
van de oppositie)

bij de leden

De heer W. Luyten : Gewoonlijk is
het een kerkorgel  ! (Gelach)

De Voorzitter : De heer Van Ele-
wyck hcc1’1  het woord.

De heer J. Van Elewyck (op de tribu-
ne) : Mijnheer de Voorzitter, geachte
collega’s. zowel de wijze waarop de
Voorzit ter van de Vlaamse Executie-
ve gemeend heeft te moeten ant-
bvoordcn  op de replieken, als de in-
houd van zijn woorden, kan door de
..weldenkcnde” leden van deze Raad
. . . (Protcwgeroep  op de banken van
de CVP UI de PVV)

Minister 1’. Dewael : Spreekt u over
uzelf ?

De heer J. Van Elewyck : Collega’s,
ik begrijp dat u bij het woord ,,wel-
denkend” reageert. In het verleden
hebt u tc\~cl gedacht over het mono-
polie van die term te beschikken. In-
dien u zich aansluit bij de manier en
de inhoud van het antwoord van de
Voorzitter  van de Executieve, dan
mag u \.oortaan wel vergeten nog ooit
aanspraak te kunnen maken op het
\\.oord ..N cldenkend”.  (Protestgeroep
bij de Mw van de meerdesheid)  Wel-
nu. de u,ijze waarop de Voorzitter
van de t+ecutieve  gemeend heeft
hier op clc  repliek te moeten ant-
\voorcìe n . moet ieder weldenkend
Lid \*an deze Raad - en ik weeg
mijn \\.oorden  - in feite met een
soort u,alging vervullen. (Hilariteit bij
<fr leder!  twn de CVP). Dit kan toch
niet : het kan toch niet zijn dat men
aan men\cn,  die geen enkele keuze
hadden. zegt dat wat ze hebben on-
dertekend een vrije en onafhankelij-
ks keuze is, dat het een beslissing is
\-an  \.riic  mensen. Mijnheer Geens,
dat is niet waar, u weet dat zeer goed.
(,4ppltrlr\  bij de leden van de SP en
1ir VC’i

U \\‘eet leer goed dat het is zoals de
keuze ru\sen  hangen en wurgen ; dàt
is in feitc de keuzevrijheid die ze had-
den : cfr was geen keuze. De manier
\vaarop LI dit hier komt zeggen be-
\\.ijst dat u met de arbeiderswereld
niets gcrneen heeft, dat u mijlen ver
staat \;II~ de psychologie en het kli-

maat waarin dit alles is gebeurd. Dit
bewijst dat u de toestand beoordeelt
vanuit een salonklimaat en niet van-
uit een klimaat dat heerst in de werk-
plaatsen zelf. (Applaus bij de leden
van de SP en de VU)
Ik wens één eindconclusie te trekken.
U mag hier zoveel als u wilt vertellen
over termijnen die uw Executieve wil
uitdoen ; in feite heeft u met dit twee-
de betoog op de meest platvloerse en
demagogische manier de kiescam-
pagne ingezet. Dat is wat u hebt ge-
daan. (Langdurig applaus bij de leden
van de SP en de VU)

MOTIE VAN ORDE
Persoonlijk feit
De Voorzitter : De heer Desaeyere
heeft het woord voor een persoonlijk
feit.

De heer W. Desaeyere (op de tribu-
ne) : Mijnheer de Voorzitter, colle-
ga’s, de Voorzitter van de Vlaamse
Regering heeft zojuist gezegd dat ik
gisteren tijdens het debat zou hebben
verklaard dat de Volksunie tegen ini-
tiatieven was gekant wat de reconver-
sie van Limburg betreft. Dat is een
grove leugen.

Ik heb gisteren gezegd dat de term
,,contract”,  die gebruikt werd in ver-
band met de politieke verklaring gis-
teren, juridisch onjuist is en een de-
magogisch rad voor de ogen van de
bevolking draait. Dit wordt trouwens
onmiddellijk bevestigd door het feit
dat de Europese Commissarissen
hebben geweigerd de bedoelde tekst
te tekenen wat betreft de cijfers.

Met andere woorden, wat een zoge-
naamd contract zou moeten zijn, is
helemaal geen contract. Inderdaad,
de Europese Commissarissen zeggen
dat zij Limburg zoveel mogelijk zul-
len helpen, maar dat zij weigeren zich
vast te leggen op een bepaald tewerk-
stellingsobjectief.

Minister L. Waltniel : Zij hebben niet
geweigerd.

De heer W. Desaeyere : Jawel, want
zij hebben de tekst gewijzigd ;

Uitvocrily akkoord Regct-ing-Eseclltieven
PersoonlIJk  feit

Minister L. Waltniel : Zij hebben niet
geweigerd te tekenen.

De heer W. Desaeyere : Maar zij
hebben de tekst gewijzigd ; zij heb-
ben het cijfer - tenzij ik verkeerd
ben voorgelicht - (Hilariteit bij de
leden van de CVP).

Minister L. Waltniel : U wordt rede-
lijk wanneer u zegt met deze hypo-
these rekening houdt.

De heer W. Desaeyere : Ik kan enkel
oordelen over wat hier vandaag werd
gezegd. In dat verband wordt gezegd
dat de Voorzitter heeft verklaard :
de Commissarissen zullen laten teke-
nen, maar hebben geweigerd van zich
neer te leggen bij een concreet te-
werkstellingsobjectief. Dat is het eni-
ge wat mij op dat ogenblik bekend is.

Ten tweede heeft de Voorzitter hier
vermeld dat ik als enig voorbeeld van
reconversie de Economische Hoge-
school zou hebben aangehaald. Dat
is ook niet juist. Gisteren heb ik ge-
zegd dat bij herhaling de VU-Lim-
burg verscheidene projecten heeft
voorgesteld en geregeld dossiers
heeft overgemaakt, maar ik heb de
Economische Hogeschool aange-
haald als een voorbeeld van een feit
waar het in de macht lag van de CVP
en de PVV om iets te doen en waar
zij Limburg gesaboteerd hebben.
(Applaus bij de VU)

De Voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

Interpellaties (R.v.O. artikel 67)
(Voorzetting)

Interpellatie van de heer H. Schiltz
tot de heer G. Geens, Voorzitter van
de Vlaamse Executieve, Gemeen-
schapsminister van Economie en
Werkgelegenheid, over recente ver-
klaringen van leden van de nationale
Regering en de uitvoering van de ak-
koorden Regering-Executieven

Interpellatie van de heer J. Van Ele-
wyck tot de heer G. Geens, Voorzit-
ter van de Vlaamse Executieve, Ge-
meenschapsminister van Economie
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Voorzitter
en Werkgelegenheid over de uitvoe-
ring van het akkoord Regering-Exe-
cutieven
Indiening van moties
De Voorzitter : Door mevrouw L.
Detiège en de heer W. Seeuws werd
tot besluit van de interpellatie van de
heer J. Van Elewyck een met rede-
nen omklede motie van afkeuring in-
gediend die luidt als volgt :

,,De Vlaamse Raad,
- gehoord de interpellatie van de
heer J. Van Elewyck tot de Voorzit-
ter van de Vlaamse Executieve over
de uitvoering van het akkoord Rege-
ring-Executieven ;

- gehoord het antwoord van de
Voorzitter van de Executieve ;

- betreurt dat het toch al slechte
Sint-Catherina-akkoord slechts zeer
onvolledig wordt uitgevoerd, ten na-
dele van de Vlaamse Gemeenschap”

Door mevrouw N. Maes en de heer
A. De Beul werd tot besluit van de
interpellatie van de heer H. Schiltz
een met redenen omklede motie van
afkeuring ingediend die luidt als volgt
..

,,De Vlaamse Raad,

- gehoord de interpellatie van de
heer H. Schiltz en het antwoord van
de heer G. Geens, Voorzitter van de
Vlaamse Executieve, Gemeen-
schapsminister van Economie en
Werkgelegenheid ;

- betreurt het gebrek aan respect
van de Voorzitter van de Vlaamse
Executieve over de Limburgse mijn-
werkers en het uitblijven van recon-
versiemaatregelen”.

Door de heren G. Verhaegen en A.
Denys werd tot besluit van deze in-
terpellatie van de heer H. Schiltz een
eenvoudige motie ingediend die luidt
als volgt :

,,De Vlaamse Raad,

- gehoord de interpellatie van de
heer H. Schiltz tot de heer G. Geens,
Voorzitter van de Vlaamse Executie-
ve, Gemeenschapsminister van Eco-
nomie en Tewerkstelling en Werkge-
legenheid, over recente verklaringen
van leden van de nationale Regering
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en de uitvoering van de akkoorden
Regering-Executieven ;

- gehoord het daarop door de Mi-
nister verstrekt antwoord ;
- gaat over tot de orde van de dag.”

De Raad zal zich daarover tijdens de
volgende openbare vergadering moe-
ten uitspreken.

Door de heren G. Verhaegen en A.
Denys werd tot besluit van deze in-
terpellatie van de heer J. Van Ele-
wyck een eenvoudige motie inge-
diend die luidt als volgt :

,,De Vlaamse Raad,
- gehoord de interpellatie van de
heer J. Van Elewyck tot de heer G.
Geens, Voorzitter van de Vlaamse
Executieve, Gemeenschapsminister
van de Economie en Werkgelegen-
heid, over de uitvoering van het ak-
koord Regering-Executieven ;
- gehoord het daarop door de Mi-
nister verstrekt antwoord ;
- gaat over tot de orde van de dag”.

De Raad zal zich daarover tijdens
een volgende openbare vergadering
moeten uitspreken.

Het incident is gesloten.

REGLEMENT VAN ORDE -
AANPASSINGEN

Aangehouden stemmingen

De Voorzitter : Aan de orde is de
aangehouden stemming over het
amendement van de heer Van Ele-
wyck C.S. op de door de Commissie
voor de Algemene Zaken, het Regle-
ment en de Verzoekschriften voorge-
stelde tekst van artikel 14 van het
Reglement van Orde.

Wordt het amendement gesteund ?
CJa)
Is de Raad het eenparig eens met dit
amendement ? (Instemming)

De heer  Van Elewyck heeft het
woord voor een verklaring vóór de
stemming.

Uitvoering akkoord Regering-Executieven
Aanpassingen Reglement van Orde

De heer J. Van Elewyck (op de tribu-
ne) : Mijnheer de Voorzitter, het is
zeker niet mijn bedoeling het debat
opnieuw te openen, daar dient trou-
wens een verklaring vóór de stem-
ming niet voor. Ik wens er alleen
maar de aandacht op te vestigen dat
het niet aanvaarden van dit amende-
ment zou betekenen dat een toch po-
litiek belangrijk sleutelartikel van ons
Reglement door de huidige politieke
meerderheid wordt opgedrongen aan
de hele Vlaamse Raad en dat men
voor belangrijke onderdelen van een
Reglement ervan zal afstappen dat
een Reglement moet zijn de plaats
waar de meerderheid en oppositie el-
kaar ontmoeten. Onder meer daar-
om nodigen wij alle leden van de
Raad uit ons amendement te steu-
nen.

De hoofdelijke stemming wordt ge-
vraagd.

Wij gaan over tot de hoofdelijke
stemming over het amendement van
de heer Van Elewyck C.S.

Begin van de stemming.

Heeft iedereen gestemd ? (Ja)
Einde van de stemverrichtingen.

Ziehier het resultaat :

118 leden hebben aan de stemming
deelgenomen ;
43 leden hebben ja geantwoord ;
74 leden hebben neen geantwoord ;

1 lid heeft zich onthouden.

Ik kondig hiermee de uitslag van de
stemming aan.

JA hebben geantwoord :

Baert F.
Beckers A.
Belmans  J.
Bossuyt G.
Capoen M.
Caudron J.
Coveliers H.
De Beul A.
De Loor H.
Derycke E.
Desaeyere W.
Detiege  L. (Mevr.)
De Weirdt P.
De Wulf R.
Gabriels J.
Galle M.
Gryp E.
Hancké L.
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Valkeniers 

Voorzit ter

Knuts II.
Lefcbcr 0. (Mevr.)
Luytcn w .
Maes N. (Mevr.)
Pepermans J.
Pillacrt J.P.
Sauwcns  J.
Schellens A.
Schiltz H
Seeuws W.
Slecckx J.
Valkcnicrs  J.
Van den Bossche L.
Vandcrlbroucke  F.
Vandenhove M.
Vandcrheyden V.
Van Der Niepen P.
Van Durme W.
Van Elcwyck J.
Vanhorcnbeek L.
Van Ooteghem 0.
Van Puymbroeck M. (Mevr.)
Verheyden J.
Vogels M. (Mevr.)
Willockx F.

NEEN hebben geantwoord :

Akkermans P.
Annemans G.
Ansoms J.
Bascour J.
Beerden G.
Boeraeve-Derycke C.
Bosmans F.
Bosmans J.
Breyne P.
Buyse M. (Mevr.)
Cauwen berghs F.
Coens D.
Cooreman E.
Declercq T.
De Loore-Raeymaekers  J.
Demeester-De Meyer W.
Deneir A.
Denys A.
Depré J.
De Roo J.
De Seranno J.
Desutter M.
Devolder J.
Dewael P.
Dhoore L.
Didden M.
Diegenant A.
Dupré J.
Geens G.
Ghesquière F.
Grootjans F.

Hermans P.
Kelchtermans L.
Kelchtermans T.
Lenaerts L.
Lenssens J.
Marchand C.
Merckx-Van Goey T.
Moors C.
Olivier M.
Ottenbourgh Y.
Panneels-Van Baelen M.
Pede J.
Peeters R.
Piot F.
Sprockeels G.
Steverlyck A.
Steyaert R. (Mevr.)
Suykerbuyk H.
Swaelen F.
Taelman W.
Tant P.
Tyberghien-Vandenbussche M.
Vandebosch E.
Van den Brande L.
Van den Broeck  0.
Vanderborght F.
Vandermarliere J.
Vandersmissen E.
Van Eetvelt V.
Vangronsveld A.
Vanhaverbeke L.
Van Hecke J.
Van houtte M.
Van Nevel A.
Vannieuwenhuyze R.
Van Parys T.
Van Rompaey H.
Van Rompaey R.
Van Rompuy E.
Verberckmoes F.
Verhaegen G.
Vreven A.
Waltniel L.

Zich ONTHOUDEN heeft :

Laridon A.

Het amendement
aangenomen.

is bijgevolg niet

Het lid dat zich heeft onthouden,
wordt verzocht de reden voor zijn
onthouding kenbaar te maken.

De heer A. Laridon : Ik heb afge-
sproken met de heer Beysen.

verdere opmer-De Voorzitter : Geen
kingen  meer ?

De heer J. Van Elewyck : Ik vraag

de hoofdelijke stemming over artikel
14.

De Voorzitter : De heer Schiltz heeft
het woord voor een stemverklaring.

De heer H. Schiltz : Mijnheer de
Voorzitter, onze fractie zal zich bij
de stemming over artikel 14 onthou-
den. Wij zullen niet neen stemmen
omdat de nieuwe tekst inderdaad een
verbetering inhoudt tegenover het
originele ontwerp. Wij zullen even-
min ja stemmen omdat wij de mening
zijn toegedaan dat hoe dan ook de
cumulatieve toepassing van het stel-
sel-D’Hondt  een zware vertekening
van de rechtvaardige vertegenwoor-
digende democratie inhoudt. (Ap-
plaus bij de VU)

De hoofdelijke stemming wordt ge-
vraagd.

De Voorzitter : Wij gaan thans over
tot de hoofdelijke stemming over ar-
tikel 14.

Begin van de stemming.

Heeft iedereen gestemd ? (Ja)

Einde van de stemverrichtingen.

Ziehier het resultaat :

118 leden hebben aan de stemming
deelgenomen ;

73 leden hebben ja geantwoord ;
28 leden hebben neen geantwoord ;
17 leden hebben zich onthouden.

Ik kondig hiermede
stemming aan.

de uitslag van de

JA hebben geantwoord :

Akkermans P.
Ansoms J.
Bascour J.
Beerden G.
Boeraeve-Deryche C.
Bosmans F.
Bosmans J.
Breyne P.
Buyse M. (Mevr.)
Cauwenberghs F.
Coens D.
Cooreman E.
Declercq T.
De Loore-Raeymae kers J.
Demeester-De Meyer W.
Deneir A.
Denys A.
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Voorzitter

Depré J.
De Roo J.
De Seranno J.
Desutter M.
Devolder J.
Dewael P.
Dhoore L.
Didden M.
Diegenant A.
Dupré J.
Geens G.
Ghesquière F.
Grootjans F.
Hermans P.
Kelchtermans L.
Kelchtermans T.
Lenaerts L.
Lenssens J.
Marchand C.
Merckx-Van Goey T.
Moors C.
Olivier M.
Ottenbourgh Y.
Panneels-Van Baelen M.
Pede J.
Peeters R.
Piot F.
Sprockeels G.
Steverlynck A.
Steyaert R. (Mevr.)
Suykerbuyk H.
Swaelen F.
Taelman W.
Tant P.
Tyberghien-Vandenbussche M.
Vandebosch E.
Van den Brande L.
Van den Broeck  0.
Vanderborght F.
Vandermarliere J.
Vandersmissen E.
Van Eetvelt V.
Vangronsveld A.
Vanhaverbeke A.
Van Hecke J.
Van houtte M.
Van Nevel A.
Vannieuwenhuyze R.
Van Parys T.
Van Rompaey H.
Van Rompaey R.
Van Rompuy E.
Verberckmoes F.
Verhaegen G.
Vreven A.
Waltniel L.

NEEN hebben geantwoord :

Annemans G.

Vlaamse Raad
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.Beckers A.
Bossuyt G.
De Loor H.
Derycke E.
Detiège L. (Mevr.)
De Weirdt P.
De Wulf R.
Galle M.
Gryp E.
Hancké L.
Knuts H.
Pepermans J.
Peuskens V.
Schellens A.
Seeuws W.
Sleeckx J.
Van den Bossche L.
Vandenbroucke F.
Vandenhove M.
Vanderheyden V.
Van Der Niepen P.
Van Durme W.
Van Elewyck J.
Van Puymbroeck M
Verheyden J.
Vogels M. (Mevr.)
Willockx F.

(Mevr.)

hoofdelijke eindstemming hebben
gehouden. Dat gebeurde een eerste
keer op 26 januari 1982 over een
reeks aanpassingen en een tweede
keer op 16 november 1982 over het
voorstel-Vanderpoorten. Bovendien
is er artikel 36, punt 2, eerste lid, van
ons Reglement, dat voorschrijft dat
een eindstemming over de voorstel-
len tot wijziging van het Reglement
steeds hoofdelijk geschiedt. Ander-
zijds heb ik in de loop van de bespre-
king, zowel in de Commissie als in
de Raad, mogen vaststellen dat de
wens aanwezig is om tot een concen-
sus te komen en dat men op de mees-
te banken, om niet te zeggen alle
banken, bereid is om de artikelen van
het Reglement zo mogelijk eenparig
goed te keuren. Mijn vraag is dan
ook of de Raad eenparig van mening
is dat niet de gebruikelijke procedure
moet plaatshebben. maar samen
vaststelt dat hij het over alle artikelen
eens is, behalve over artikel 14.

Ik meen instemming te noteren.

Zich ONTHOUDEN hebben : Mevrouw Vogels heeft het woord.

Baert F.
Belmans  J.
Capoen M.
Caudron J.
Coveliers H.
De Beul A.
Desaeyere W.
Gabriels J.
Laridon A.
Luyten W.
Maes N. (Mevr.)
Pillaert J.P.
Sauwens J.
Schiltz H.
Valkeniers J.
Vanhorenbeek L.
Van Ooteghem 0.

- Artikel 14 is aangenomen.

De Voorzitter : Collega’s, er is bij
het beëindigen van onze bespreking
inzake de aanpassing van het Regle-
ment enige twijfel gerezen omtrent
de procedure van stemming bij de af-
ronding van dit debat. De vraag is
gerezen of al dan niet een eindstem-
ming over de gezamenlijke aanpas-
singen moet plaatsvinden. Ik heb dat
laten nakijken. Ik moet aan de Raad
meedelen dat wij reeds tweemaal in
een dergelijke aangelegenheid een

Toepassingen Reglement van Orde

Mevrouw M. Vogels : Mijnheer de
Voorzitter, mag ik doen opmerken
dat kleine fracties van deze Raad
geen stemrecht hebben in de Com-
missie en zich dan ook niet kunnen
uitspreken in de Commissie over ar-
tikelen ter zake.

De Voorzitter : Mevrouw Vogels, dit
debat is ten einde, wij moeten ons
nog enkel uitspreken over de wijze
van stemmen.

Mevrouw M. Vogels : Mijnheer de
Minister, ik wil dit debat ten gronde
voeren, maar zoals de werkzaamhe-
den nu in Commissie plaatsvinden
kunnen kleine fracties daar geen
stem uitbrengen.

De Voorzitter : Mevrouw Vogels, de-
ze aangelegenheid is uitgepraat. U
hebt de kans gehad om amendemen-
ten in te dienen. Dat is niet gebeurd.
Het spijt mij, maar ik kan niet ingaan
op uw verzoek.

Collega’s, mogen wij dan vaststellen
dat uitgezonderd voor artikel 14, de
Raad eenparig de overige artikels
van ons Reglement goedkeurt die
dan ook onmiddellijk van kracht wor-
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leden 

Voorzit ter

den. (Irrstemming  van de heren Van
Elewyk  en Schiltz)

ONTWERP VAN DECREET hou-
dendc oprichting van een Fonds tot
Bevordering van het Industrieel On-
derzoek in Vlaanderen
- 190 (1986-1987)-Nrs. 1 en 2

Hoofdelijke stemming

De Voorzitter : Aan de orde is de
hoofdelijke stemming over het ont-
werp van decreet houdende oprich-
ting van een Fonds tot Bevordering
van het Industrieel Onderzoek in
Vlaanderen.

Begin van de stemming.

Heeft iedereen gestemd ? (Ja)

Eindc van de stemverrichtingen.

Ziehier het resultaat :

116 Icclen  hebben aan de stemming
deelgenomen ;
115 Icdcn hebben ja geantwoord ;

1 lid heeft zich onthouden.

Ik kondig hiermede de uitslag van de
stemming aan.

JA hebben  geantwoord

Akkermans P.
Ansoms J.
Baert F
Bascour J.
Beckers  A.
Beerden  G.
Belmans  J.
Boeracve-Derycke C.
Bosmans F.
Bosmans J.
Bossuyt G.
Breync P.
Buysc M. (Mevr.)
Capocn M.
Caudron J.
Cauwcnberghs F.
Coem D.
Coorcman  E.
Co\.elicrs  H.
De Bwl A.
Declc rcq T.

De Loor H.
De Loore-Raeymaekers J.
Demeester-De Meyer W.
Deneir A.
Denys A.
Depré J.
De Roo J.
Derycke E.
Desaeyere W.
De Seranno J.
Desutter M.
Detiège L. (Mevr.)
Devolder J.
Dewael P.
De Weirdt P.
De Wulf R.
Dhoore L.
Didden M.
Diegenant A.
Dupré J.
Gabriels J.
Galle M.
Geens G.
Ghesquière F.
Grootjans F.
Gryp E.
Hancké L.
Hermans P.
Kelchtermans L.
Kelchtermans T.
Knuts H.
Laridon A.
Lenaerts L.
Lenssens J.
Luyten W.
Maes N. (Mevr.)
Marchand C.
Merckx-Van Goey T.
Moors C.
Olivier M.
Ottenbourgh Y.
Panneels-Van Baelen M.
Pede J.
Peeters R.
Pepermans J.
Peuskens V.
Pillaert J.P.
Piot F.
Sauwens J.
Schellens A.
Schiltz H.
Seeuws W.
Sleeckx J.
Sprockeels G.
Steverlyck A.
Suykerbuyk H.
Swaelen F.
Taelman W.
Tant P.
Tyberghien-Vandenbussche M.
Valkeniers J.

Vandebosch E.
Van den Bossche L.
Van den Brande L.
Van den Broeck  0.
Vandenbroucke F.
Vandenhove M.
Vanderborght F.
Vanderheyden V.
Vandermarliere J.
Van Der Niepen P.
Vandersmissen E.
Van Durme W.
Van Eetvelt V.
Van Elewyck J.
Vangronsveld A.
Vanhaverbeke A.
Van Hecke J.
Vanhorenbeek L.
Van houtte M.
Van Nevel A.
Vannieuwenhuyze R.
Van Ooteghem 0.
Van Parys T.
Van Puymbroeck M. (Mevr.)
Van Rompaey H.
Van Rompaey R.
Van Rompuy E.
Verberckmoes F.
Verhaegen G.
Verheyden J.
Vogels M. (Mevr.)
Waltniel L.
Willockx F.

Zich ONTHOUDEN heeft :

Annemans G.

Dientengevolge neemt de Raad het
ontwerp van decreet aan ; het zal aan
de Vlaamse Executieve ter bekrachti-
ging worden overgezonden.

MOTIES tot besluit van de interpel-
latie van de heer E. Gryp tot de heer
J. Lenssens, Gemeenschapsminister
van Volksgezondheid en Leefmilieu,
over de uitreiking van een nieuwe ex-
ploitatievergunning aan Phillips Pe-
troleum te Tessenderlo

Hoofdelijke stemming

De Voorzitter : Aan de orde is de
hoofdelijke stemming over de met re-
denen omklede motie van de heren
Van Durme en Peuskens, enerzijds,

Vlaarr~ Raad Aanpassingen Reglement van Orde
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Nieuwe 

ver- 

Broeck 

Belmans 
Meyer 

Voorzitter

en de eenvoudige motie van de heren
Van Parys, Cardoen en Denys, an-
derzijds, tot besluit van de interpella-
tie van de heer Gryp tot de heer
Lenssens, Gemeenschapsminister
van Volksgezondheid en Leefmilieu,
over de uitreiking van een nieuwe ex-
ploitatievergunning aan Phillips Pe-
troleum te Tessenderlo.

Wij stemmen eerst over de eenvoudi-
ge motie van de heren Van Parys,
Cardoen en Denys, die voorrang
heeft.

De heer Desaeyere heeft woord voor
een verklaring vóór de stemming.

De heer W. Desaeyere (op de tribu-
ne) : Mijnheer de Voorzitter, geachte
collega’s, de Volksunie zal tegen de
eenvoudige motie stemmen omdat zij
van mening is dat, zoals in het geval-
Happart,  in feite wordt ingegaan te-
gen een uitspraak van een rechtscol-
lege. Inderdaad, de Raad van State
heeft uitdrukkelijk de sluiting van
Phillips Petroleum opgelegd en daar-
voor een aantal argumenten aange-

PVV-Fractievoorzitter A. Denys, me-
de-indiener van verscheidene eenvou-
dige moties tot besluit van een inter-
pellatie

haald. Sterker nog, de Raad van Sta-
te heeft uitdrukkelijk gewaarschuwd
dat het niet volstond een aantal for-
mele maatregelen te nemen om de
bezwaren tegen Phillips Petroleum
weg te nemen.

In tegenstelling tot de uitdrukkelijke
tekst van de Raad van State heeft de
Vlaamse Regering louter op formele
manier de bezwaren weggenomen.
Volgens de Volksunie is het verder
zetten van de exploitatie van Phillips
Petroleum in feite een illegale ver-
derzetting.

Minister J. Lenssens : Dat is totaal
onjuist !

De Voorzitter : Wij stemmen over
de eenvoudige motie.

Begin van de stemming.

Heeft iedereen gestemd ? (Ja)

Einde van de stemverrichtingen.

Ziehier het resultaat :

110 leden hebben aan de stemming
deelgenomen ;
68 leden hebben ja geantwoord ;
41 leden hebben neen geantwoord ;

1 lid heeft zich onthouden.

Ik kondig hiermede de uitslag van de
stemming aan.

JA hebben geantwoord

Akkermans P.
Ansoms J.
Bascour J.
Beerden G.
Boeraeve-Derycke C.
Bosmans F.
Bosmans J.
Breyne P.
Buysse M. (Mevr.)
Cauwenberghs F.
Coens D.
Cooreman E.
Declercq T.
De Loore-Raeymaekers J.
Demeester-De Meyer  W.
Deneir A.
Denys A.
Depré J.
De Roo J.
De Seranno J.
Desutter M.
Devolder J.
Dhoore L.
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Didden M.
Diegenant A.
Dupré J.
Geens G.
Ghesquiere F.
Hermans P.
Kelchtermans L.
Kelchtermans T.
Lenaerts L.
Lenssens J.
Marchand C.
Merckx-Van Goey T.
Moors C.
Olivier M.
Ottenbourgh Y.
Panneels-Van Baelen M.
Pede J.
Peeters R.
Piot F.
Sprockeels G.
Steverlyck A.
Suykerbuyk H.
Swaelen F.
Taelman W.
Tant P.
Tyberghien-Vandenbussche M.
Vandebosch E.
Van den Brande L.
Van den Broeck  0.
Vanderborght F.
Vandermarliere J.
Vandersmissen E.
Van Eetvelt V.
Vangronsveld A.
Van Hecke J.
Van houtte M.
Van Nevel A.
Vannieuwenhuyze R.
Van Parys T.
Van Rompaey H.
Van Rompaey R.
Van Rompuy E.
Verberckmoes F.
Verhaegen G.
Waltniel L.

NEEN hebben geantwoord :

Annemans G.
Baert F.
Beckers A.
Belmans  J.
Bossuyt G.
Capoen M.
Caudron J.
Coveliers H.
De Beul A.
De Loor H.
Derycke E.
Desaeyere W.
Detiège L. (Mevr.)
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Voorzitter 
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De Weirdt P.
De Wulf R.
Gabriels J
Galle M.
Gryp F.
Hancke L.
Knuts I I.
Luyten w .
Maes N . (Mevr.)
Pepermans J.
Peuskens V.
Pillaert J  . P.
Sauwens J
Schellens A.
Schiltz I 1.
Seeuws W.
V a l k e n i e r s  J.
Van den I3ossche L.
Vanden broucke F.
Vanfenhove M.
Vanderheyden V.
Van Durme W.
Van Elewyck J.
Vanhorenbeek L.
Van Ooteghem 0.
Van Puymbroeck M. (Mevr.)
Verheyden J.
Vogels M. (Mevr.)

Zich ON’I’HOUDEN heeft :

Laridon A.

Dientcngcvolge  neemt de Raad de
motie aan. Bijgevolg is de met rede-
nen omklcde motie van de heren Van
Durme en Peuskens verworpen.

MOTIES tot besluit van de interpel-
latie van de heer M. Capoen tot de
heer J. Pcde, Gemeenschapaminister
van Binnenlandse  Aangelegenheden
en Ruimtelijke. Ordening, over de
beslissing van 25 februari 1987 van
de Vlaamse Executieve inzake de
aanleg van de autoweg Pecq-Armen-
tières
Hoofdelijke stemming
De Voorzitter : Aan de orde is de
hoofdelij kc stemming over de met re-
denen omklede motie van de heren
Schiltz. Luyten, mevrouw Maes, de
heren Mcyntjens,  Van Ooteghem en
Franz V a n  Steenkiste, enerzijds, en
de eenvoudige motie van de heren

De Seranno en Denys, anderzijds, tot
besluit van de interpellatie van de
heer Capoen tot de heer Pede, Ge-
meenschapsminister van Binnenland-
se Aangelegenheden en Ruimtelijke
Ordening, over de beslissing van 25
februari 1987 van de Vlaamse Execu-
tieve inzake de aanleg van de auto-
weg Pecq-Armentières.

Wij stemmen eerst over de eenvoudi-
ge motie van de heren De Seranno
en Denys, die voorrang heeft.

Begin van de stemming.

Heeft iedereen gestemd ? (Ja)
Einde van de stemverrichtingen.

Ziehier het resultaat :

110 leden hebben aan de stemming
deelgenomen ;
69 leden hebben ja geantwoord ;
40 leden hebben neen geantwoord ;

1 lid heeft zich onthouden.

Ik kondig hiermede de uitslag van de
stemming aan.

JA hebben geantwoord :

Akkermans P.
Ansoms J.
Bascour J.
Beerden G.
Boeraeve-Derycke C.
Bosmans F.
Bosmans J.
Breyne P.
Buyse M. (Mevr.)
Cauwenberghs F.
Coens D.
Cooreman E.
Declercq T.
De Loore-Raeymaekers J.
Demeester-De Meyer W.
Deneir A.
Denys A.
Depré J.
De Roo J.
De Seranno J.
Desutter M.
Devolder J.
Dewael P.
Dhoore L.
Didden M.
Diegenant A.
Dupré J.
Geens G.
Ghesquière F.
Grootjans F.
Hermans P.
Kelchtermans L.

Nieuwe exploitatievergunning Phillips
Aanleg autoweg Pecq-Armentières

Kelchtermans T.
Lenaerts L.
Lenssens J.
Marchand C.
Merckx-Van Goey T.
Olivier M.
Ottenbourgh Y.
Panneels-Van Baelen M.
Pede J.
Peetermans E.
Peeters R.
Piot F.
Sprockeels G.
Steverlyck A.
Suykerbuyk H.
Swaelen F.
Taelman W.
Tant P.
Vande bosch E.
Van den Brande L.
Van den Broeck  0.
Vanderborght F.
Vandermarliere J.
Vandersmissen E.
Van Eetvelt V.
Vangronsveld A.
Van Hecke J.
Van houtte M.
Van Nevel A.
Vannieuwenhuyze R.
Van Parys T.
Van Rompaey H.
Van Rompaey R.
Van Rompuy E.
Verberckmoes F.
Verhaegen G.
Waltniel L.

NEEN hebben geantwoord :

Annemans G.
Baert F.
Beckers A.
Belmans  J.
Bossuyt G.
Capoen M.
Caudron J.
Coveliers H.
De Beul A.
De Loor H.
Desaeyere W.
Detiège L. (Mevr.)
De Weirdt P.
De Wulf R.
Gabriels J.
Galle M.
Gryp E.
Hancké L.
Knuts H.
Luyten W.
Maes N. (Mevr.)
Pepermans J.

Petroleum
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Voorzitter
Peuskens V.
Pillaert J.P.
Sauwens J.
Schellens A.
Schiltz H.
Seeuws W.
Valkeniers J.
Van den Bossche L.
Vandenbroucke F.
Vandenhove M.
Vanderheyden V.
Van Durme W.
Van Elewyck J.
Vanhorenbeek L.
Van Ooteghem 0.
Van Puymbroeck M. (Mevr.)
Verheyden J.
Vogels M. (Mevr.)

Zich ONTHOUDEN heeft :

Laridon A.

Dientengevolge neemt de Raad de
motie aan. Bijgevolg is de met rede-
nen omklede motie van de heren
Schiltz, Luyten, mevrouw Maes, de
heren Meyntjens, Van Ooteghem en
Franz Van Steenkiste verworpen.

MOTIES tot besluit van de interpel-
latie van de heer F. Vandenbroucke
tot de heer T. Kelchtermans, Ge-
meenschapsminister van Onderwijs
en Vorming, over de ontwikkeling
van de zogenaamde schakelprojecten
en de aanwending van de bijkomen-
de middelen die door de nationale
Regering ter beschikking worden ge-
steld voor de vorming van laagge-
schoolde werklozen
Hoofdelijke stemming
De Voorzitter : Aan de orde is de
hoofdelijke stemming over de met re-
denen omklede motie van de heer
Claes en mevrouw Maes, enerzijds,
en de eenvoudige motie van de heren
Hugo Van Rompaey en Denys, an-
derzijds, tot besluit van de interpella-
tie van de heer Vandenbroucke tot
de heer Theo Kelchtermans, Ge-
meenschapsminister van Onderwijs
en Vorming, over de ontwikkeling
van de zogenaamde schakelprojecten
en de aanwending van de bijkomende
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middelen die door de nationale Re-
gering ter beschikking worden ge-
steld voor de vorming van laagge-
schoolde werklozen.

Wij stemmen eerst over de eenvoudi-
ge motie van de heren Hugo Van
Rompaey en Denys, die voorrang
heeft.

Mevrouw Maes heeft het woord.

Mevrouw N. Maes (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, dames en
heren van de Vlaamse Regering,
geachte collega’s, wij zullen tegen de
eenvoudige motie stemmen. Op de
vooravond van 1 mei zal het ieder
weldenkend mens duidelijk zijn dat
de vele werklozen iets meer verwach-
ten van de Vlaamse Regering dan tot
hiertoe werd gedaan. Vlaanderen telt
veel te veel structureel werklozen.
Meer dan 40 procent van de werklo-
zen in ons land zijn gestructureerde
werklozen en 65 procent hiervan zijn
vrouwelijke werklozen. Van die
structurele werklozen is er bovendien
een onaanvaardbaar hoog percentage
jonge werklozen beneden de 25 jaar.
Vlaanderen telt er 84.000, Wallonië
55.000 en Brussel 8.500.

Wij stellen vast dat de nationale Re-
gering 600 miljoen frank beschikbaar
stelt maar wij weten niet op welke
wijze deze zullen worden verdeeld.

Aan Minister Kelchtermans wordt
niet eens de keuze gelaten om het
statuut te bepalen van degenen die
de begeleiding van die laaggeschool-
de werklozen zullen ondernemen.
Het zijn dus zelf werklozen. Dat
werd aangeklaagd in de interpellatie
van de heer Vandenbroucke.

Wij wensen bij deze gelegenheid te
onderstrepen dat wij een alternatief
hebben. Wij herinneren aan het wets-
voorsteld  en het voorstel van decreet
ingediend door de heer Van Ooteg-
hem betreffende het leergeld om ein-
delijk in dit land in het arbeidsproces
ingeschakeld te worden en zichzelf
een toekomst als mens op te bouwen.
Daarom zullen wij tegen de eenvou-
dige motie stemmen. (Applaus bij de
VU)
De Voorzitter : Begin van de stem-
ming.

Heeft iedereen gestemd ? (Ja)

Aanleg autoweg Pecq-Armentières
Schakelprojecten laaggeschoolde werklozen

Einde van de stemverrichtingen.

Ziehier het resultaat :

109 leden hebben aan de stemming
deelgenomen ;
69 leden hebben ja geantwoord ;
39 leden hebben neen geantwoord ;

1 lid heeft zich onthouden.

Ik kondig hiermede de uitslag van de
stemming aan.

JA hebben geantwoord :

Akkermans P.
Ansoms J.
Bascour J.
Beerden G.
Boeraeve-Derycke C.
Bosmans F.
Bosmans J.
Breyne P.
Buyse M. (Mevr.)
Cauwenberghs F.
Coens D.
Cooreman E.
Declercq T.
De Loore-Raeymaekers J.
Demeester-De Meyer W.
Deneir A.
Denys A.
Depré J.
De Roo J.
De Seranno J.
Desutter M.
Devolder J.
Dewael P.
Dhoore L.
Didden M.
Diegenant A.
Dupré J.
Geens G.
Ghesquière F.
Grootjans F.
Hermans P.
Kelchtermans L.
Kelchtermans T.
Lenaerts L.
Lenssens J.
Marchand C.
Merckx-Van Goey T.
Moors C.
Olivier M.
Ottenbourgh Y.
Panneels-Van Baelen M.
Pede J.
Peeters R.
Piot F.
Sprockeels G.
Steverlynck A.
Suykerbuyk H.
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Swaelen F
Taelman W.
Tant P.
Tvberghicn-Vandenbussche M.
Vandenbosch E.
Van den Broeck 0.
Vanderborght  F.
Vandermarliere  J.
Vandersmissen E.
Van Eetvelt  V.
Vangronsvcld  A.
Van Hcckc J.
Van houtte M.
Van Nevel  A.
Vannieuw enhuyze R.

Ooteghem 0.
Van Puymbroeck M. (Mevr.)
Verheyden J.
Vogels M. (Mevr.)

Zich ONTHOUDEN heeft :

Laridon A.

Dientengevolge neemt de Raad de
motie aan. Bijgevolg is de met rede-
nen omklede motie van de heer Claes
en mevrouw Maes verworpen.

Van Parys T
Van Rompaery H.
Van Rompaey R.
Van Rompuy E.
Verberckmoes  F.
Verhaegen  G.
Waltniel 1..

van de interpel-
Y. Claes tot de

MOTIES tot besluit
latie van de heer W
heer P- lk~wnd~  Gr
nistc
VOOI

Hoofdelijke stemming.
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NEEN hebben geantwoord :

Anneman\  G.
Baert F.
Beckers [\.
Belmans .I.
Bossuyt G.
Capoen 11.
Caudron .l.
Co\.eliers ti.
De Beul (1.
De Loor f 1.
Desaeye  rc’ W.
Detiège L. (Mevr.)
De Weirdr 1’.
De Wulf f<.
Gabriels J.
Galle M.
Gryp  E.
Hancké L.
Knuts H.
Luyten \\‘.
Maes N. (Mevr.)
Peperman\  .I.
Pillaert J. f’.
Sauwens .l .
Schellenb  ,\.
Schiltz H.
Seeuivs  ij’.
Valkenier\ .I.
Van den 13ossche  L.
Vandenbroucke F.
Vandenhove M.
Vanderhcyden  V.
Van Durme  W.
Van Elt~vck J.
Vanhorcn&ek  L.

De Voorzitter : Aan de ord
hoofdelijke stemming over de
denen omklede motie van dl
Vandenbroucke, Dierickx t
vrouw Maes, enerzijds, en (
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Wij stemmen eerst over de eenvoudi-
ge motie van de heren Hugo Van
Rompaey en Denys, die voorrang
heeft.

*I*Y  -
ook
wer
de
kan
collega’s Vandenbroucke, UlerlcKx
en Maes. (Applaus bij de SP)

Mevrouw L. Detiège : Mijnheer de
Voorzitter, collega’s, de met redenen
omklede motie houdt geen enkel ne-
gatief woord in tegen de Vlaamse
Executieve. Er wordt gevraagd om
de lasten uit het verleden op te hef-
fen, om een volwaardig operaleven
te garanderen en om de werkgelegen-
heid maximaal te handhaven, wat wij
dachten ook de wens te zijn van Mi-
niqter  Dewael. Wij vragen ons dan

af waarom een eenvoudige motie
,d ingediend en waarom men niet
met redenen omklede motie mee

stemmen zoals ingediend door-. .,

1 de stem-De Voorzitter : Begin var
ming.

Heeft iedereen gestemd ? (Ja)
Einde van de stemverrichtingen.

Ziehier het resultaat :

109 leden hebben aan de stemn
deelgenomen ;
71 leden hebben ja geantwoord
37 leden hebben neen geantwool

1 lid heeft zich onthouden.

Ik kondig hiermee de uitslag val
stemming aan.

JA hebben geantwoord :

Akkermans P.
Ansoms J.
Bascour J.
Beerden G.
Boeraeve-Derycke C.
Bosmans F.
Bosmans J.
Breyne P.
Buyse M. (Mevr.)
Cauwenberghs F.
Coens D.
Cooreman E.
Declercq T.
De Loore-Raeymaekers J.
Deneir A.
Denys A.
Depré J.
De Roo J.
De Seranno J.
Desutter M.
Devolder J.
Dewael P.
Dhoore L.
Didden M.
Diegenant A.
Dupré J.
Flament E.
Geens G.
Ghesquière F.
Grootjans F.
Hermans P.
Kelchtermans L.
Kelchtermans T.
Lenaerts L.
Lenssens J.
Marchand C.
Merckx-Van Goey T.
Moors C.
Olivier M.
Ottenbourgh Y.
Panneels-Van Baelen M.
Pede J.
n-reetermans  l2.
Peeters R.

Schakelprojecten laaggeschoolde werklozen
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Piot F.
Sprockeels G.
Steverlynck A.
Steyaert R. (Mevr.)
Suykerbuyk H.
Swaelen F.
Taelman W.
Tant P.
Tyberghien-Vandenbussche M.
Vandebosch E.
Van den Brande L.
Van den Broeck  0.
Vanderborght F.
Vandermarliere J.
Vandersmissen E.
Van Eetvelt V.
Vangronsveld A.
Van Hecke J.
Van houtte M.
Van Nevel A.
Vannieuwenhuyze R.
Van Parys T.
Van Rompaey H.
Van Rompaey R.
Van Rompuy E.
Verberckmoes F.
Verhaegen G.
Waltniel L.

NEEN hebben geantwoord :

Annemans G.
Baert F.
Beckers A.
Belmans  J.
Capoen M.
Caudron J.
Coveliers H.
De Beul A.
De Loor H.
Desaeyere W.
Detiège L. (Mevr.)
De Weirdt P.
De Wulf R.
Gabriels J.
Galle M.
Gryp E.
Hancké L.
Luyten W.
Maes N. (Mevr.)
Pepermans J.
Pillaert J.P.
Sauwens J.
Schellens A.
Schiltz H.
Seeuws W.
Valkeniers J.
Van den Bossche L.
Vandenbroucke F.
Vandenhove M.
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Vanderheyden V.
Van Durme W.
Van Elewyck J.
Vanhorenbeek L.
Van Ooteghem 0.
Van Puymbroeck M. (Mevr.)
Verheyden J.
Vogels M. (Mevr.)

Zich ONTHOUDEN heeft :

Laridon A.

Dientengevolge neemt de Raad de
motie aan. Bijgevolg is de met rede-
nen omklede motie van de heren
Vandenbroucke, Dierickx en me-
vrouw Maes verworpen.

INTERPELLATIES (R.v.O. artikel
72) (Voorzetting)

Interpellatie van de heer H. Cove-
liers tot de heer G. Geens, Voorzitter
van de Vlaamse Executieve, Ge-
meenschapsminister van Economie
en Werkgelegenheid, over de weige-
ring van de Vlaamse Executieve om
de heer Duijssens als kandidaat-bur-
gemeerster van Voeren voor te dra-
gen
De Voorzitter : Aan de orde is de
interpellatie van de heer Coveliers
tot de heer Geens, Voorzitter van de
Vlaamse Executieve. Gemeen-
schapsminister van Economie en
Werkgelegenheid, over de weigering
van de Vlaamse Executieve om de
heer Duijssens als kandidaat-burge-
meester van Voeren voor te dragen.

De heer Coveliers heeft het woord.
(De Voorzitter verzoekt herhaaldelijk
de leden hun gesprekken buiten de
zaal te voeren)
De heer H. Coveliers (op de tribw
ne) : Mijnheer de Voorzitter, ik dank
u voor de manier waarop u toch het
restant van de trouwen die steeds
maar verminderen tot stilzwijgen
heeft gebracht. Het is niet mijn ge-
woonte in deze vergadering, wanneer
ze gesierd wordt door de leeuw of
wanneer die leeuw weg is en wij dus
Belgische parlementsleden zijn. vrij
emotioneel tussen te komen. Bij het
slot van de voorafgaande samenvat-

Problematiek Opera voor  Vlaanderen
Kandidaat-burgemeester van Voeren

ting heb ik u mijnheer de Voorzitter
van de Vlaamse Executieve. de vraag
gesteld hoe sterk u onder druk word;
gezet door de nationale licgering.
Rekening houdend met de manier
waarop u daarstraks heeft gcrcageerd
moet die druk geweldig zijn \vant u
reageerde op een manier die een
Voorzitter van de Vlaamse f;secutie-
ve onwaardig is en die volgens mij
voor om het even wie dit verant-
woordelijkheid draagt niet kan wor-
den aanvaard. U heeft blijkbaar ver-
geten dat u hoe dan ook, hoe spijtig
u dat misschien ook vindt, in principe
de Vlaamse Eerste Minister is van
gans Vlaanderen en dus niet het recht
heeft zomaar één bepaalde groep
mensen uit te schelden. Met alle ge-
breken die uw partijgenoot li’ilfried
Martens heeft - en dat zijn er heel
wat - heeft hij zich nog nooit ver-
oorloofd wat u heeft gedaan en dat
siert u niet. (Applaus bij d e  v u

Mijnheer Geens wanneer II op basis
van bepaalde gevoelens uit Ia tingen
doet zou u beter uw tong driemaal
ronddraaien vooraleer het \ioord te
nemen.

In de kranten van 9 april 19S7  deelt
u, blijkbaar als een triomfkrc’et, me-
de dat de Vlaamse Regering  Jean
Duijssens niet zal voortlra~en  als
kandidaat-burgemeester, omdat hij
niet voldoet aan de criteria van ,,goed
bestuur”. N a  u w  uitlatlngc’n  v a n
daarstraks heb ik mijn twijt’cls over
uw normen en criteria van ..coed be-
stuur”. Kan u mij zeggen w:ctr  u het
haalt dat de man die op dit ogenblik
de functies van burgemec\tcr  van
Voeren waarneemt, beter \.oldoet
aan de criteria van ,,goed  bestuur”
dan Jean Duijssens ? Waarom vindt
u het nodig iets dergelijks tc zeggen
over iemand, die weliswaar- niet tot
uw partij behoort wat blijkb:lar VOOT
u verderfelijk is, maar dit in ieder
geval een rechtgeaard man is, wat
niet van zeer velen van uw dcnkgeno-
ten kan worden gezegd !

Mijnheer de Minister, zoal\  u van-
daag op deze tribune heeft gedaan.
heeft u ook in deze zaak dc onwaar-
heid gediend. U hebt zaken gezegd
die niet juist zijn. Voor het geval u
het zich niet meer zou herinneren.
zal ik uw verklaring even herhalen  :
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Coveliers

,,Wij weten pas sedert enkele dagen
dat de kandidaat zijn eigen kandida-
tuur steunt”. Mijnheer de Minister,
wanneer ik dit hoor, moet ik twijfe-
len aan uw geheugen, want op 3 fe-
bruari 1987 heb ik u een brief ge-
schreven - waarop u, als ,,hoffelij-
ke” Voorzitter van de Vlaamse Rege-
ring blijbaar  nog niet de tijd heeft
gevonden te antwoorden - om u er
op te wijzen dat u zelfs uw eigen de-
creten, in de zeer beperkte bevoegd-
heid die u heeft, niet durft uitvoeren.
Op 3 februari heb ik u moeten schrij-
ven om u er attent op te maken dat
een decreet dat in deze Raad nage-
noeg unaniem - u hebt zich onthou-
den - is goedgekeurd, kracht van
wet heeft en moet worden toegepast.
Met andere woorden, uw Executieve
had als taak een kandidaat-burge-
meester voor te dragen. Als rechtge-
aard jurist, democraat en man die ge-
looft in de scheiding der machten
vraag ik u enerzijds de wet toe te
passen en anderzijds om, wanneer uw
Belgische opdrachtgever, de nationa-
le Regering, het niet kan, het arrest
van de Raad van State uit te voeren.
Deze vraag is normaal overbodig,
maar wat noemt u dat, mijnheer de
Eerste Minister van Vlaanderen en
van de show business ? U zegt : ,,Dat
komt ervan als men een show wil op-
voeren ; nadien heeft men geen stra-
tegie meer”, Wie heeft er nu geen
strategie meer, u of ik ? Wie heeft
een show opgevoerd ? Telkens wan-
neer men in dit land de toepassing
van de wet vraagt, krijgt men het ver-
wijt dat men een show opvoert. Dan
is u een gans jaar bezig een show op
te voeren, want u maakt er nieuwe
shows van ! Waar is uw strategie
dan ? Ik heb geen strategie nodig. Ik
heb een kandidaat-burgemeester
voor een bepaalde gemeente en u
niet. Indien u weigert die ene kandi-
daat-burgemeester te benoemen,
moet u maar voor een andere kandi-
daat zorgen. Als iemand geen strate-
gie heeft, is u het en niet ik.

Mijnheer de Eerste Minister, u wil
bovendien de kandidaat zo’n beetje
in het nauw drijven of belachelijk ma-
ken, zoals u daarstraks ook heeft ge-
probeerd. Sinds mijn retraiteperiodes
in het college heb ik niemand meer
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op een dergelijke manier ongestoord
horen praten. Wanneer u zegt dat u
nog maar pas weet dat de heer Duijs-
sens zijn eigen kandidatuur steunt,
moet ik - ik herhaal het - twijfelen
aan uw geheugen of aan uw eerlijk-
heid, of aan allebei. Want, op 4 fe-
bruari 1987, net voordat u uw show-
nummer had opgevoerd en op een
persconferentie had  ve rk laa rd  :
,,Men vraagt mij wel om een decreet
toe te passen maar men heeft geen
kandidaat-burgemeester”, had u op
diezelfde persconferentie, op uw ge-
kende hautaine toon, aan de heer
Duijssens gevraagd wie hij was en
wat hij daar in feite kwam doen.
Daarop heeft de heer Jean Duijssens
geantwoord dat hij kandidaat-burge-
meester van Voeren was. Toen wist
u dus dat deze man zijn eigen kandi-
datuur steunde. Ik kan aannemen dat
u als CVP-er dikwijls twijfelt aan de
woorden van uw partijgenoten, maar
wanneer een Vlaams nationalist u dat
zegt hoeft u daar niet aan te twijfe-
len, dan is dat zo. (Applaus bij de
VU)

Mijnheer de Eerste Minister van
Vlaanderen, u vond het zelfs niet de
moeite die kandidatuur aan te ne-
men. Ook dat was blijkbaar een ge-
deelte van de show voor u. Uw kabi-
netssecretaris, de heer Meynaerts,
heeft toch uitdrukkelijk dit document
ondertekend en weet dat de heer
Duijssens zich kandidaat stelt als bur-
gemeester voor Voeren. Dan komt u
als een klein kind naar voor of zoals
een student tijdens een examen, zeg-
gende professor, u stelt mij wel een
vraag en ik ken wel het antwoord
maar om u te foppen zeg ik het niet.
Dat zegt u ook in die tekst, waarin
staat : ,,Geens onthulde dat hij een
mogelijke oplossing voor Voeren op
zak had, die nu onmogelijk is gewor-
den door de breuk in het Vlaamse
front in Voeren. Geens weigerde de-
ze oplossing te onthullen, ook na her-
haald aandringen”. U ziet dus, men
moet tegen de kleine zeggen weet gij
het nu, zeg het nu eens, gij weet het
zeker niet, die dan zegt om de andere
te tergen ik weet het wel maar ik zeg
het niet want dan weet gij het ook.

Mijnheer de Minister, ik vraag u nog-
maals, voor de laatste keer, heeft u
een oplossing voor Voeren of niet ?

Kandidaat-burgemeester van Voeren

Als u er geen heeft, zeg het dan, dat
is dan uw zoveelste falen. Zeg het
ons dan en doe niet zoals een kleine
die zegt ik weet, maar ik zeg het niet.
Op een examen wordt men daarvoor
gebuisd. Volgens de reglementen van
de opperschoolmeester Coens mag
men dan zelfs niet meer terugkomen.
Wanneer men de tegenslag heeft ge-
neeskunde te studeren is de carrière
in de kandidatuur daardoor dan ge-
daan, want men mag volgens de
reglementen van de heer Coens in de
kandidaturen niet bissen.

Ik zou graag een antwoord krijgen
op die vraag en dan zal ik in mijn
repliek mijn consequenties daaruit
naar voren brengen.

Mijnheer de Minister, u heeft duide-
lijk de decreten niet toegepast, ook
dat is niet enig. Er zijn een boel de-
creten die u niet toepast en die niet
worden uitgevoerd. Ik kan u hiervan
een opsomming geven indien u dat
wenst.

Dit is evenwel een speciaal decreet.
Ten eerste, omdat het één van de
weinige keren is dat er een initiatief
uit de volksvertegenwoordiging komt
en het niet wordt opgelegd. Het is
misschien daarom dat het ook niet
wordt uitgevoerd. Dus voor één van
die weinige keren dat er toch zo eens
iets tot stand komt legt u dat hautain
naast u neer.

Ten tweede, mijnheer de Eerste Mi-
nister, is het wel erg omdat hierdoor
- ik begrijp uw afwezig lezen tijdens
mijn uiteenzetting - nogmaals twee
zaken bewijst. Ten eerste, men moet
zich afvragen wat uw Vlaamse Exe-
cutieve eigenlijk de ganse dag doet.
Waarmee houden jullie zich bezig om
de dag te vullen ?

Mevrouw Nelly Maes : Ze moeten
elkaar in de gaten houden.

De heer H. Coveliers : Wanneer wij
de bevoegdheid nagaan van uzelf en
van uw collega’s, dan is het toch om
te huilen dat men daar een dag kan
mee vullen. Hoe kan bij voorbeeld
de heer Kelchtermans zich met dat
klein pietluttig bevoegdheidje een
ganse dag bezighouden. Waarmee
houdt uw Minister van Externe Be-
trekkingen zich een ganse dag bezig ?
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Onlangs verscheen in een krant dat,
mocht men het aantal ministers dat
België telt relateren op de Verenigde
Staten, dan zou men tot 2.600 minis-
ters komen. Dat is normaal als die
allemaal dezelfde activiteit aan de
dag zouden leggen als de ministers
op het ogenblik, zowel in Vlaanderen
als in België als in Wallonië. Dan zal
men wel tot 2.600 komen. Waar gaat
het nu eigenlijk om ? U durft niets
doen in Voeren en u mag niets doen
in Voeren. U durft niets omdat u dan
eigenlijk met de heer Martens in con-
flict komt.

Minister Martens durft u in de Kamer
desavoueren maar u durft de Eerste
Minister in deze Raad niet desavoue-
ren, dat is het verschil. De heer Mar-
tens is duidelijk de baas en belet u
iets te doen.

Wanneer u een kandidaat zou voor-
dragen aan de Vorst - die dan zal
moeten worden gedekt door de Mi-
nister van Binnenlandse Zaken -
dan lokt u natuurlijk een Regerings-
crisis uit. Het toonbeeld van uw par-
tij, de heer Eric Van Rompuy, beter
gekend als Eric De Grote, heeft nog
eens met luide trom gezegd dat wan-
neer donderdag Happart  niet is afge-
zet dan de Regering valt.

Wacht u daarop of op de uitspraak
van het Arbitragehof ? Aanvankelijk
had u gehoopt dat het Arbitragehof
de uitvoerbaarhied van het decreet
zou opschorten. U hebt dit Hof on-
derschat. Het Arbitragehof heeft dat
niet gedaan omdat het niet onder
druk wilde gezet worden. Nu hoopt
u natuurlijk dat de Regering zal val-
len want dan is u van de problema-
tiek vanaf.

Mijnheer de Minister, waar is de zo
geroemde moed en staatsmanschap
die u toch altijd zo graag claimt ?
Vooraleer er iets anders zou kunnen
gebeuren is u verplicht een kandi-
daat-burgemeester voor Voeren voor
te dragen. Misschien wacht u even-
wel op iets anders, met name de nieu-
we piste die door uw coalitiepartij is
naar voren gebracht.

In dit land zijn er blijkbaar een aantal
mensen die in termen van veeartsen
of landbouwers spreken, om niet te
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zeggen boeren, maar er zijn ook an-
deren die zich in sporttermen uit-
drukken. Ik verkies dan toch de laat-
ste terminologie.

Mevrouw Neyts spreekt over denk-
pistes. Haar eerste denkpiste over
Brussel was deze die op de sintelbaan
het dichtst bij het midden lag en die
het rapst wordt stuk gelopen. Zij is
ook vrij vlug kapot gegaan. Zij heeft
nu weer een denkpiste gelanceerd,
waarschijnlijk heeft zij er nog zeven
vermits er op de sintelbaan acht ba-
nen zijn. Mevrouw Neyts is van oor-
deel dat, nu de Groenen de taalhoffe-
lij kheid hebben voorgesteld, deze
taalhoffelijkheid de problematiek in-
zake Happart  zal oplossen. Dat be-
wijst - de aanwezige PVV-er kan
dit aan zijn Voorzitter overbrengen
- dat men er niets van heeft gesnapt,
want daarover gaat het niet.

Het zou nogal erg zijn indien de men-
sen niet meer hoffelijk zouden kun-
nen zijn, alhoewel sommigen daar
blijkbaar problemen mee hebben, wij
hebben dat hier zo pas meegemaakt.
Normaliter moet zulks toch mogelijk
zijn. Het gaat niet over het feit of
men nu in het Frans of het Neder-
lands hoffelijk is, het gaat over het
feit - ik hoop dat u dat nog eens
aan mevrouw Neyts zult duidelijk
maken - dat men in de zestiger ja-
ren, na heel veel moeilijkheden, uit-
eindelijk een taalgrens heeft vastge-
legd en wij, de Vlamingen, onder
meer ons meerderheidsprincipe in dit
land daarvoor hebben afgestaan in de
grendelgrondwet.

Mevrouw Neyts zou toch moeten we-
ten dat het niet de vraag is of Hap-
part hoffelijk is of niet. Het gaat er
om dat iemand die gezag uitoefent
- ook het gezag van superbaas
Geens - zelfs in een kleine gemeen-
te van 4.000 inwoners en daar drager
is van een gedeelte van het Vlaamse
gezag, bij het stellen van een daad
moet voldoen aan de normen van
goed bestuur. Goed bestuur betekent
onder meer het aanvaarden van het
behoren van deze gemeente tot de
Vlaamse Gemeenschap.

Of de heer Happart  nu hoffelijk is of
niet, of hij slim is of dom interesseert
mij niet. Uit het Arrest van de Raad
van State, weliswaar de ,,Flamingan-
tische Kamer” blijkt evenwel dat de-

Kandidaat-burgemeester van Voeren

ze man niet voldoet aan dc voorwaar-
den om burgemeester te z i  j n

Dus  de  denkp i s te  van  mevrouw
Neyts inzake hoffelijkheid zal vrees
ik, uit de bocht glijden. Ik denk dat
zij zich voor de zoveelste keer heeft
vergist. Ik stel vast dat men weer aan
het schipperen is tussen CVP en
PVV. Dat mag u haar ook zeggen.
Dat is misschien ook de reden waar-
om de heer Geens geen kandidaat
burgemeester benoemt. Men schip-
pert veel. De heer Paelinck heeft ge-
zegd : ,,Ik wil liever alleen varen.
Blijf van mijn schip of ik stap op.”
Dit heeft hij overigens terecht  ge-
zegd.

Wat onvoorstelbaar is in een be-
schaafd  land is het feit dat mevrouw
Neyts zegt dat er geen compromis
tussen Happart  en de abort US kan ko-
men. Het is toch onvoorstelbaar in
een beschaafd land dat men daarover
een compromis wil zoeken. Vermits
de Voorzitter van één van de Rege-
ringspartijen, zowel van de Belgische
Regering met macht, als van de
Vlaamse Regering met alleen show
en zonder macht, dit zegt si het toch
nogal evident dat men dqqrover weer
aan het onderhandelen i s  Ik zie in-
derdaad de Eerste minister in staat
om al zijn principes weg te schuiven
wat trouwens niet de e e s t e  maal in
zijn leven zou zijn, en de  abortus er
maar bij te nemen als hij 1 lappart
maar kan liquideren. D a n  had hij
tenminste al één abortus onmiddellijk
gedaan.

Mi jnheer  de  Voorz i t t e r  van de
Vlaamse Executieve, ik s t e l  mij de
vraag of u ook daar niet o p  wacht.
Wat in ieder geval blijkt is dat u niets
doet en niets durft doen. Misschien
durft u niet doen, maar z e g  eht dan
en hang niet zoals daareven de tooog
hanger uit en beledig niet e e n  aantal
mensen om uw onmacht t e  kunnen
verbergen.

De Vlaamse Regering blijft onnoe-
melijk in gebreke. De Vlaamse Rege-
ring had een kandidaat-burgemeester
in Voeren. Tot nader orde r  is er geen
beter kandidaat. Bij het indienen van
die kandidatuur wist ik ook dat hij
maar twee stemmen had in de ge-
meenteraad. De oplossing die u Op
zak heeft is het kabinetslid van de
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heer Kelchtermans, de heer Broers,
die omwille van de smeer de kande-
leer likt. U zou de heer Broers willen
voordragen. Maar die heeft dan toch
maar drie stemmen, dus toch maar
één meer. De tien overigen voldoen
niet aan het criterium voor goed be-
stuur. Er blijft er dus maar één over,
benoem hem dan. Wellicht durft u
dit niet omdat u onder druk staat en
omdat u inderdaad maar een show-
man is die een show moet opvoeren
waarvan het scenario op voorhand
geschreven is en die in feite geen
macht heeft. Vandaar, mijnheer de
Voorzitter van de Vlaamse Executie-
ve, dat ik uw uitval daarstraks des te
pijnlijker vond, omwille van het feit
dat u wat de inhoud van het beleid
betreft niet kan, niet wil of niet mag
regeren. (Applaus bij de leden van de
oppositie)

De Voorzitter : Minister Geens heeft
het woord.

Minister G. Geens (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, geachte col-
lega’s, de Vlaamse Executieve heeft
beraadslaagd over de kandidatuur
van de heer Jean Duijssens als kandi-
daat-burgemeester van Voeren.
Dientengevolge heb ik aan de pers
de volgende mededeling gedaan.

,,De Vlaamse Regering besliste de
heer Jean Duijssens niet voor te dra-
gen als kandidaat-burgemeester van
de gemeente Voeren, gelet op het
feit dat deze voordracht niet voldoet
aan de criteria van ,,goed bestuur”.
,,Goed bestuur” veronderstelt een
stabiele meerderheid en een onder-
zoek en belangenafweging van de be-
kwaamheid, eerbaarheid, vorming en
persoonlijk gezag van de kandidaat”.

Op die manier verwijzen wij uitdruk-
kelijk naar richtlijnen die wij hebben
vastgesteld voor alle kandidaat-voor-
drachten die in Vlaanderen gebeuren
in toepassing van het decreet-suyker-
buyk.

Wij hebben deze richtlijnen reeds
herhaaldelijk toegepast bij voor-
dracht van kandidaat-burgemeesters
bij de Minister van Binnenlandse Za-
ken. Dezelfde criteria werden toege-
past voor de heer Jean Duijssens.
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In wat daar werd gezegd is geen en-
kele persoonlijke belediging vervat
ten opzichte van de betrokken kandi-
daat. Trouwens, in de nota die door
de Minister van Binnenlandse Aan-
gelegenheden, de heer Pede, werd
ingediend bij de Vlaamse Executie-
ve, staat zeer uitdrukkelijk : ,,De
heer Jean Duijssens als persoon,
beantwoordt aan de vereisten van
eerbaarheid, vorming, bekwaamheid
en persoonlijk gezag welk van een
burgemeester mogen worden ver-
wacht.” Dat is in geen geval een bla-
mering  van de persoon van de heer
Jean Duijssens, die ik trouwens niet
ken.

Mijnheer Coveliers, een aantal zaken
die ik daarjuist uitvoerig heb gehoord
in uw interpellatie zijn niet altijd
juist.

Ten eerste, de kandidatuur van de
heer Jean Duijssens werd voorgedra-
gen door één gemeenteraadslid. Ik
heb hier het stuk, indien u daaraan
moest twijfelen. Het is ondertekend
door mevrouw Mia Vanderperre-
Vanuytven, gemeenteraadslid in
Voeren.

Ten tweede, deze kandidatuur werd
niet ingediend in het bijzijn van de
pers. Zij werd ingediend op mijn bu-
reau. Ik heb gezegd dat dergelijke
stukken moeten worden overge-
maakt aan de kabinetssecretaris. Al-
leen hij is bevoegd om stukken die
normalerwijze hetzij aangetekend,
hetzij in persoonlijke handen worden
afgegeven, te aanvaarden en van een
datum te voorzien, waarna, ook de
afzender beschikt over een authen-
tiek bewijs dat de kandidatuur werd
ingediend.

Ten derde, de heer Jean Duijssens
heeft zijn voordracht aanvaard op 5
april. Ik heb zoëven gezegd dat de
Vlaamse Executieve een beslissing
heeft genomen betreffende deze kan-
didatuur op 8 april. Deze aanvaar-
ding blijkt alléén uit het document
dat luidt als volgt : ,,Aanvaarding
voordracht ambt burgemeester. -
Ondergetekende Jean Duijssens, on-
derwijzer, wonende te 3790-  te Voe-
ren Moelingen, Batticestraat, 206 A,
gemeenteraadslid van Voeren, aan-
vaardt het voorstel waarbij hij op 4
februari 1987 door mevrouw Mia

Kandidaat-burgemeester van Voeren .

Van der Perre-Vanuytven,  gemeen-
teraadslid van Voeren, werd voorge-
dragen als kandidaat-burgemeester
der gemeente Voeren.”

De heer Duijssens werd dus duidelijk
voorgedragen door één gemeente-
raadslid, de aanvaarding van de voor-
dracht dateert van 5 april, zij is toege-
komen op het provinciaal bestuur op
6 april ; zij werd ons onmiddellijk
overgemaakt en wij hebben op basis
van deze stukken een beslissing geno-
men, niet omdat wij - en ik heb dit
uitdrukkelijk gezegd - aan de ver-
eisten van de heer Duijssens als per-
soon niet konden tegemoetkomen
omdat wij hem niet apprecieerden,
maar wel omdat hij geen waarborgen
bood voor een goed bestuur, zoals
wij dit hadden gedefinieerd in de al-
gemene gedragslijn die wij hadden
opgesteld.

Wij zijn inzake de voordracht van
kandidaat-burgemeesters niet passief
gebleven. In dit geval, zoals in ande-
re, hebben wij onverkort en auto-
noom de bepalingen van het geldend
decreet toegepast, evenals de ele-
menten van onze eigen richtlijnen.

Wanneer u schijnt te insinueren dat
wij rechtstreeks of onrechtstreeks in
deze aangelegenheid onder druk
staan van de nationale Regering, ver-
gist u zich. Het is duidelijk niet het
geval ; wij zijn op een autonome ma-
nier opgetreden ; ik heb niemand ge-
vraagd wat wij moesten beslissen ;
hetzelfde geldt voor al mijn collega’s
in de Vlaamse Executieve.

Ik moet daaraan toevoegen dat wij
betreuren dat door de indiening van
de kandidatuur van de heer Jean
Duijssens, het Vlaamse front in Voe-
ren werd doorbroken. (Protest bij de
leden van de VU) Op die manier was
het niet mogelijk andere oplossingen
te zoeken. (Protest bij de leden van
de VU) Wanneer u blijkbaar de voor-
keur geeft aan het opvoeren van een
show, die trouwens volledig is mis-
lukt . . .

De heer H. Coveliers : Mijnheer de
Voorzitter, dat neem ik niet. Wan-
neer ik de toepassing vraag van uw
eigen decreten, voer ik geen show
OP.
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Minister G. Geens : U beschuldigt
mij bestendig van het opvoeren van
een show. U was zelfs zo vriendelijk,
of liever zo geestig, te verwijzen naar
mijn jonge tijd, toen ik examens af-
legde, wat inmiddels reeds 40 jaar ge-
leden is. Het is niet met dergelijke
oplossingen of het opvoeren van een
dergelijke show dat men aan een po-
litiek probleem een oplossing geeft.

De heer H. Schiltz : Het is niet alleen
de CVP die te zeggen heeft wat mag
of wat niet mag !

Minister G. Geens : Ik betreur dit
ten zeerste. Het gaat erom dat wij in
de Executieve, met twee partijen be-
schikkende over de meerderheid in
deze Raad, een beslissing hebben ge-
nomen. De draagwijdte daarvan heb
ik u toegelicht, namelijk volledig con-
form het decreet dat door de Vlaam-
se Raad werd goedgekeurd. Wij heb-
ben dat volledig correct, autonoom
en onverkort uitgevoerd.

De heer A. De Beul : Mag ik een
vraag stellen mijnheer de Minister ?

Indien de voordracht zou gebeuren
ondertekend door vijf leden van de
gemeenteraad - en u weet wel dege-
lijk welke vijf leden ik bedoel - zou
u dan de voordracht met uw steun
doorspelen aan de Koning ?

Minister G. Geens : Daar heb ik niet
op geantwoord. Men ondervraagt mij
niet over mijn intenties.

De heer A. De Beul : Als u daarop
niet wil antwoorden, is alles wat u
hebt gezegd een regelrechte show.

Minister G. Geens : Ik betreur eigen-
lijk dat u dergelijke oplossing door
uw eigengereid optreden onmogelijk
hebt gemaakt.

De Voorzitter : De heer Coveliers
heeft het woord.

De heer H. Coveliers (op de tribu-
ne) : Mijnheer de Voorzitter, colle-
ga’s, u hebt mij hier vandaag, mijn-
heer Geens, voor de tweede keer
ontgoocheld : daarstraks door de
vorm van uw optreden, nu door de
inhoud ervan. Ik acteer dus dat vol-
gens uw visie - en ik zal daar maar
geen epitheton bijvoegen - de toe-
passing vragen van een decreet, een
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show opvoeren is. Ik zal dat naar alle
professoren in het grondwettelijk
recht opsturen en zeggen dat zij daar
in hun colleges in de toekomst reke-
ning moeten mee houden want dat
de toepassing vragen van een wet
waarvan de inhoud de meerderheid
van de uitvoerende macht niet aan-
staat, een show opvoeren is.

Vervolgens wil ik er u op wijzen dat,
waar u zegt alles te hebben gedaan
wat moest, u helemaal, niets hebt ge-
daan. Integendeel, wij hebben meer
gedaan dan normaal van ons zou
kunnen verwacht worden. U hebt
niet naar kandidaten gezocht en niet
gezegd : wij kunnen Duijssens niet
benoemen, volgens u, omwille van
het goede bestuur, volgens mij, om-
wille van zijn partijkaart die niet de-
zelfde kleur heeft als de uwe. Welnu,
dan had u maar een andere kandidaat
moeten zoeken. Maar u doet niets.
U laat dus dit deel van Vlaanderen
verder terroriseren door iemand die
daartoe niet bekwaam is.

Welnu, mijnheer de Eerste Minister
van Vlaanderen, uw collega Wilfried
Martens heeft hier bijzonder geamu-
seerd zitten toekijken toen ik sprak
over het kluitje waarmee hij u in het
riet heeft gestuurd. Ik stel vast dat
dat nog niet eens zo een grote presta-
tie van Wilfried Martens was, omdat
het bijzonder gemakkelijk is dat met
u te doen.

Indiening van moties

De Voorzitter : Door de heren Ga-
briels, Van Ooteghem, Luyten, Sau-
wens en Vanhorenbeek werd tot be-
sluit van deze interpellatie een met
redenen omklede motie van afkeu-
ring ingediend die luidt als volgt :

,,De Vlaamse Raad,

- gehoord de interpellatie van de
heer Coveliers en het ontwijkend ant-
woord van Minister Geens ;

- stelt vast dat de houding van de
Vlaamse Executieve belet dat een
eerlijk Vlaming als de heer Duijs-
sens, burgemeester in Voeren zou
kunnen worden, waardoor onze
Vlaams-Limburgse mensen verder
onder het verdrukkend wederrechte-
lijk regime van J. Happart  blijven,

dit ondanks het feit dat in de Bel-
gische traditie - in heel wat minder
geladen situaties - veelvuldig hurge-
meesters uit de minderheid werden
benoemd.”

Door de heer Guido Verhaegcn  werd
tot besluit van deze interpellatie een
eenvoudige motie ingediend die luidt
als volgt :

,,De  Vlaamse Raad,

- gehoord de interpellatie dan de
heer H. Coveliers tot de heer  G.
Geens, Voorzitter van de Vlaamse
Executieve, Gemeenschapsminister
van Economie en Werkgelegenheid,
over de weigering van de Vlaamse
Executieve om de heer Duijs\cns  als
kandidaat-burgemeester van Voeren
voor te dragen ;

- gehoord het daarop door
nister verstrekt antwoord ;

de Mi-

- gaat over tot de orde van dc dag.”

De Raad zal zich daarover tijdens
een volgende openbare verg:rdering
moeten uitspreken.

Het incident is gesloten.

REGELING KAN DE W E R K
ZAAMHEDEN

De Voorzitter : Hiermede zijn wij
aan het einde gekomen v a n  onze
werkzaamheden.

Ik stel voor het bepalen van datum.
uur en agenda voor de volgende
openbare vergadering aan het Bu-
reau en uw Voorzitter over te laten

Geen bezwaar ? (Instemming )

De vergadering is gesloten.

- De vergadering wordt ges loten om
16.55 uur.

Kandidaat-burgemeester van
Regeling werkzaamheden

Voeren
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Markc zn Zenne
McJl\ch Schooltoezicht
NV Ik Clercq
Oper;~  voor Vlaanderen
Phillip\ Petroleum Tessenderlo
Schahclprojecten laaggeschoolde werk-
lo2cíl
Soft\\ are-talen
Stort 1’1 oblematiek Rupelstreek
Thul\ccrondheidszorg
Vluih\~ge  produkten
VrcJu\\ cnwerkloosheid  in Limburg
W~~,~rl~lltbreidingsgebieden en Stads-
vcrrlic.llwing

Jeugd- en volwassenenvorming
Toekenning subsidievoorschÖtten,  blz.
1219, 1222, 1248

Kandidaat-burgemeester Voeren
Weigering voordracht heer Duijssens, blz.
1376

Leden
Berichten van verhindering, blz. 1205.
1231, 1287, 1313, 1349

Leningen aan mijnwerkers
Rentevermindering, blz. 1210
Verminderde intrest, blz. 1210

Literaire teksten
Aanmoediging vertaling, blz. 1288

Marke en Zenne
Zuivering, blz. 1239

Mededelingen Voorzitter
Werkgroeo Brussel. blz. 1288
WijzigYng In een veiwijzing  naar Commis-
sie. blz. 1288

Medisch Schooltoezicht, blz. 1236

Ministeriële voorlichtingsbrochures
Verspreiding via partijsecretariaten, blz.
1214

Moties besluit interpellatie
Indiening, blz. 1236, 1264, 1268, 128.5,
1364, 1376

Motie van Orde
Coördinatie werkzaamheden, blz. 1208
Persoonlijk feit. blz. 1231, 1363

NV De Clercq
Overnameproblematiek, blz. 1225

Onderwijs migrantenkinderen
Nood aan pedagogisch-didactisch cen-
trum, blz. 1212

Opera voor Vlaanderen, blz. 1275, 1371

Phillips Petroleum Tessenderlo
Nieuwe exploitatievergunning, blz. 1232,
1367

Reglement van Orde
Aangehouden stemmingen, blz. 1364
Aanpassingen, blz. 1289, 1313

Samenwerkingsinitiatieven eerste lijn,
blz. 1211

Schakelprojecten laaggeschoolde werklo-
zen
Ontwikkeling en aanwending bijkomende
middelen, blz. 1265, 1370

Software-talen
Gebruik in Vlaanderen, blz. 1225, 1335

Stemmingen
Aangehouden stemmingen

Reglement van orde, blz. 1364

Hoofdelijke stemmingen
Aanleg autoweg Pecq-Annenti&res,
blz. 1369
Fonds Bevordering Industrieel Onder-
zoek, blz. 1367
Nieuwe exploitatievergunning Phillips
Petroleum Tessenderlo. blz. 1367
0
ScK

era voor Vlaanderen, blz. 1371
akelprojecten laaggeschoolde werk-

lozen. blz. 1370

Stortproblematiek Rupelstreek, blz. 1249

Taalgroep
Onderzoek. blz. 1231
Verdaging onderzoek, blz. 1205

Textiel- en metaalmf Manta
Moeilijkheden. blz. 1268

Thuisgezondheidszorg, blz. 1254

Vluchtige produkten
Snuifprobleem bij jongeren, blz. 1226

Voedingsbedrijf  Delacrc
Mogelijke verdwijning, blz. 1209

Vragen
Zie Carnavalfolklore

Domein De Halve Maan
Leningen aan mijawcrken
Literaire teksten
Ministeriële voorlichti@&urc8 +’ ,5
Onderwijs MigraatenUnti
Samcnwerkingsiaiatíev8~  WrSW l@ t* ‘
Textiel- en metaalbed@f  UU .
V o e d i n g s b e d r i j f  Delras
Waterverdragen  mot  Nedsrirtd’ ?‘:*  1
WaterverontrcirA@g  td BswoaU;C
Zuid-timburg ,: (<

~~~~

Vrouweuwerwo#kldhd
1;3  elijke
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